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Grypa szaleje w Jarocinie!
Pięciokrotnie więcej chorych, przepełnione 
przychodnie i przypadki szpitalne

Stachura Michał 
63-708 Rozdrażew, ul. Parkowa 4 

Tel /fa* 62 722-11-64 
Kom. 601-252-647. 603-603-972
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OCHMANN

Dla kogo
nie zabraknie

NA JAROCIŃSKIM RYNKU BRAKUJE KILKUDZIESIĘCIU ZAW O D Ó W  
PODPOW IADAMY, W  JAKICH PROFESJACH OPŁACA SIĘ KSZTAŁCIĆ 10-11

► JAROCIN

Burmistrz skarżył 
się biskupowi 
na opłatku s. 17

► POWIAT
Szef urzędu 
pracy dostał 
15 tysięcy 
nagrody. 
Zobacz, ile 
otrzymali inni

Czytaj na s. 3 , 7 , 8

► ŻERKÓW
Czołówka 
na
Cztery osoby 
w

► KOTLIN
Dyrektorka 
z naganą, 
bo zabrakło 
jej pieniędzy

s. 13

► NOWE MIASTO

Walczę u szkuty
s. 16

► JARACZEWO
Zamiast 
fermy norek 
powstanie 
ferma drobiu?

s. 6
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Który CBA sprawdza

burmistrz i wójt
_  _  m ar

zakup
samochodu

może stracie dla naszych
stotek strażaków

W
Zobacz, kto na razie

spo r to w iec  Powadzi w rankingu
TRENER Ostatnie dni na głosowanie w  pierwszej rundzie. 
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-------------------------------------- O G Ł O S Z E N I E  ------------------------------------

Stanowisko radnych klubu 
„Porozumienie Obywatelskie"

Ostatnie tygodnie przynoszą nam mieszkańcom powiatu jaro
cińskiego nowe bulwersujące informacje dotyczące działalności 
starosty.

Kolejnym takim faktem, który odkryli radni w czasie prac ko
misji rewizyjnej, jest „ afera geodezyjna”. Okazało się bowiem, że 
powiat zawarł umowę, na podstawie której ma wydatkować ok. 
czterokrotnie więcej pieniędzy na wykonanie usługi geodezyjnej 
niż to w rzeczywistości mogłaby kosztować. Za wykonanie bowiem 
map geodezyjnych do celów projektowych łącznika drogi 11 z 12, 
można było zapłacić ok. 22 tys. zł (zgodnie z rozeznaniem członków 
komisji rewizyjnej), a podpisano umowę zfirmąGeoma na ponad 
76 tys. zł!!!

Czy opisana powyżej sytuacja nie daje uzasadnionych podstaw 
do postawienia staroście następujących pytań:
1. Dlaczego powiat jarociński pod kierownictwem starosty Barto
sza Walczaka tak niegospodarnie zarządza środkami publicznymi?
2. Dlaczego przy wyłonieniu wykonawcy dokonano rozeznania ce
nowego, poza firmą Geoma tylko wśród geodetów spoza powiatu 
jarocińskiego?
3. Czy to przypadek, że wykonawcą usługi geodezyjnej, która ma 
kosztować powiat ponad 76 tys. zł jest pan Damian Rybarczyk 
właściciel firmy Geoma, który jest szwagrem burmistrza Jarocina 
Adama Pawlickiego?
4. Wobec powyższego nasuwa się uzasadniona wątpliwość, czy 
forsowanie na siłę przez burmistrza i starostę tej kilkudziesięcio- 
milionowej inwestycji nie ma także na celu nieuzasadnionego 
wzbogacenia się na niej „Rodziny na swoim”?
5. Dlaczego dla „łącznikowej” fanaberii burmistrza i starosty ma 
być wycięte 28 hektarów lasu?
6. Dlaczego powiat jarociński ma realizować inwestycję, która nie 
jest zadaniem własnym powiatu i jednocześnie zadłużyć budżet na 
wiele milionów złotych?

„Afera geodezyjna” to następny bardzo mocny argument do 
wniosku o odwołanie starosty jarocińskiego Bartosza Walczaka, 
obok:
- lekceważenia interesu powiatu w zarządzaniu finansami po
wiatowymi,
- dopuszczenia do utraty ponad dwóch milionów złotych dofinanso
wania na wykonanie drogi powiatowej z Witaszyczek do Zakrzewa!
- zwolnienia pracownika promocji i skierowanie go do prywatnej 
firmy, której zlecono wykonywanie usług promocyjnych, o czym 
poinformował radnych starosta na jednej z ostatnich sesji,
- szantażowania przewodniczącego rady powiatu pana Jana Szczer- 
bania przez starostę Walczaka, o czym poinformował radnych Pan 
Szczerbań,
- zmuszenia dyrektora DPS-u Pana Janusza Krawca do podpisania 
niekorzystnych umów w celu spłacenia zobowiązań wyborczych.

Te kilka przytoczonych powyżej faktów, naszym zdaniem, nie 
pozostawia żadnych wątpliwości co do zasadności wniosku o od
wołanie starosty. Jesteśmy przekonani, że dzięki tym argumentom 
nawet radni Ziemi Jarocińskiej poprą ten wniosek.

Radni klubu Porozum ienie Obyw atelskie  
Stanisław  M artuzalski, W alenty Kw aśniew ski, Leszek M azurek

Trzy nagrody dla naszej dziennikarki i „Gazety"
W Warszawie podczas no 

w orocznej konferencji nauko
wej uhonorow ano najlepszych 
dziennikarzy, którzy na co dzień 
podejmują trud pracy z tematyką 
zdrowotną.

- Laureaci wyróżnili się, na 
przestrzeni 12 miesięcy 2016 r., 
kreatyw nością oraz umiejętnością 
przekazywania swoim czytelnikom, 
słuchaczom i widzom nawet naj
trudniejszych tematów medycznych 
- podkreśliła Ewa Dux-Prabucka, 
prezes stowarzyszenia „Dzienni
karze dla Zdrowia”. Jury przyzna
ło jedną z nagród dziennikarce 
„Gazety Jarocińskiej” Annie Ko- 
pras-Fijołek - „w uznaniu walo
rów merytorycznych, kreatywno
ści i zaangażowania w realizację 
artykułów prasowych, których 

'tem atem są trudne zagadnienia 
związane z propagowaniem wie
dzy o zdrowiu”.

U honorow ało  ją  rów nież 
nagrodą specjalną - „za profe

sjonalną, wysoce merytoryczną 
odpowiedź na pytanie: „Otyłość 
dziecięca - coraz częstszy problem 
(...)” „Gazeta” natomiast otrzyma
ła honorowy tytuł „Wielkiego Edu
katora” - za rzetelne informowanie 
Czytelników o konieczności dbania 
o zdrowie - zgodnie z najnow 
szą wiedzą - oraz prezentowanie 
trudnych tem atów  medycznych 
w przystępny sposób. Taki tytuł 
otrzymała jeszcze tylko Wirtualna 
Polska.

Wśród laureatów konkursu 
znaleźli się dziennikarze mediów 
ogólnopolskich i regionalnych 
prasy, radia oraz telewizji (m.in. 
„Świat Lekarza”, „Puls Medycy
ny”, „Fakt”, „Do Rzeczy”, Polskie 
Radio I, Polsat, nauka.pap.pl, por- 
tal.abczdrowie.pl), w wielu przy
padkach zajmujący się wyłącznie 
tematyką medyczną. Nagrody dla 
Ani i „Gazety Jarocińskiej” były 
jedynymi przyznanymi dla mediów 
lokalnych. (red)

sC \

^  O zmianach w ordynacji wyborczej, między innymi i 
j  l  ograniczeniu do dwóch kadencji wójtów i burmistrzów gmin

STANISŁAW MARTUZALSKI ROBERT KAZMIERCZAK
, były starosta jarociński i burm istrz Jarocina,
I obecnie radny Rady Powiatu Jarocińskiego

i Mam podzielone zdanie na temat propozycji tych zmian. Jest jeszcze
■ dużo niewiadomych. Nie wiemy na przykład, czy jest możliwy wariant

„putinowski” , w którym po dwóch kadencjach burmistrz/prezydent wy
startuje do rady powiatu lub sejmiku, gdzie nie przewiduje się ograniczeń 
kadencji. Tam odsapnie kilka lat i wróci. Nie wiadomo, czy takie obejście 

| jest możliwe. Chociaż to właśnie Jarocin jest przykładem, że może powstać 
naganne powiązanie biznesowo-samorządowe. U nas mamy jawny tego 

i przykład. Natomiast z drugiej strony w wielu miastach w Polsce są świetni
' menadżerowie, których ludzie wybierają dlatego, że są po prostu dobrzy
• w tym, co robią. (...) Przykład ograniczenia kadencji prezydenta do dwóch 

świadczy o tym, że takie rozwiązanie można wprowadzić. Dlatego ja uważam, 
że jeśli juz będziemy wprowadzać takie zmiany, to zróbmy jeszcze jeden

* krok i ograniczmy kadencję posłów, senatorów oraz radnych. Spróbować 
takiego rozwiązania na jakiś okres i zobaczyć, jak to się sprawdzi.

L __ __ __ __ __ __ __ __

wiceburm istrz Jarocina
Jestem za ograniczeniem kadencji wójtów, burmistrzów i prezydentów miast, 
jednak z takim zastrzeżeniem, że po czteroletniej przerwie osoba, której to 
ograniczenie by dotyczyło mogła ponownie stanąć do wyborów. Jako wicebur
mistrz miałem czteroletnią przerwę w ośmioletnim pełnieniu tej funkcji i bardzo 
sobie ten czas cenię. Pozwala to spojrzeć z zupełnie innej perspektywy na daną 
jednostkę samorządu terytorialnego, dostrzec inne problemy. (...) Rozpatrując 
możliwość ograniczenia kadencji mamy ciągle nierozstrzygniętą kwestię, co 
zrobić z doświadczonymi samorządowcami, jak wykorzystać ich potencjał. (...) 
Opowiadam się za ograniczeniem kadencji, ale nie zgadzam się, żeby ta zasada 
obowiązywała wstecz, czyli dotyczyła samorządowców, którzy obecnie pełnią tę 
funkcję. Prawo nie może działać wstecz. Jeśli tak będzie, to znaczy, że nie robi się 
tego dla poprawy jakości demokracji, tylko w celu wyeliminowania konkurentów 
i przejęcia władzy w samorządach przez kandydatów partii rządzącej. Oczekuję, 
że jednocześnie parlamentarzyści wprowadzą ograniczenie do dwóch kadencji 
prawa wykonywania mandatu posła i senatora. czytaj tekst na str. 5

SPORTOWIEC-mu tan-
Jarocińska KUPON Sportowca Roku 2 0 1 6

(imię i nazwisko sportowca)

(uzasadnienie)

(imię i nazwisko osoby zgłaszającej, miejscowość, nr tel./e-mail)

„Wyrażam zgodą na przetwarzanie moich danych osobowych dla potrzeb niezbędnych do realizacji konkursu (zgodnie z Ustawą z dnia 29.08.1997  
roku o Ochronie Danych Osobowych; tekst jednolity. Dz. U. z 2002r. Nr 101, poz. 926 ze zm .).”

SPORTOWIEC' i m  n u -
‘-Jarocińska KUPON na N a jpopu la rn ie jszego  

Trenera Roku 2 0 1 6

(imię i nazwisko trenera)

(uzasadnienie)

(imię i nazwisko osoby zgłaszającej, miejscowość, nr tel./e-mail)

„Wyrażam zgodą na przetwarzanie moich danych osobowych dla potrzeb niezbędnych do realizacji konkursu (zgodnie z Ustawą z dnia 29.08.1997  
roku o Ochronie Danych Osobowych; tekst jednolity: Dz. U. z 2002r. Nr 101, poz. 926 ze zm.)."

MICHAŁ SZCZYPIŃSKI

Kadry

Od grudnia pełni funkcję prezesa zarządu SHP 
„Zgoda” w Jarocinie.
Ma 31 lat, wykształcenie wyższe kierunkowe 
z zakresu gospodarki nieruchomościami. Mieszka 
w Poznaniu, skąd też pochodzi. Pracuje w spółdzielni 
od lutego 2016  roku - najpierw zatrudniony 
był w dziale handlu i produkcji na stanowisku 
„koordynatora ds. handlu”. Wcześniej pracował jako 
specjalista ds. ekspansji w jednej z sieci handlu 
spożywczego.
Rozmowa z nowym prezesem w kolejnym numerze 
„Gazety”

(akt)
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► DYŻURY APTEK Dyżur (8.00 - 23.00) oraz pogotowie pracy (23.00 - 8.00)

►
Od poniedziałku 23 stycznia 
do niedzieli 29 stycznia 
PRZY POWSTAŃCÓW WLKP. („Biedronka”) 
Jarocin, ul. Powstańców Wlkp. 40  
tel. (62) 747-74-73 ►

Od poniedziałku 30 stycznia 
do niedzieli 5 lutego 
„CONVALLARIA”
Jarocin, ul. Wolności 7/9 
tel. (62) 747-25-63 ►

Od poniedziałku do piątku 
w godz. 8 .00  - 21.00  
w soboty w godz. 8 .00  - 16.00  
DR. MAX (Kolejowa)
Jarocin, ul. Sienkiewicza la , tel. (62) 505-20-41

► WIECZORYNKA

Nocna i świąteczna opieka zdrowotna 
(„wieczorynka”) w Jarocinie
Jarocin, ul. Szpitalna (główne wejście do szpitala) 
tel. (62) 33-22-173

- To prawda, w ostatnim cza
sie widać u nas wyraźny wzrost 
zachorowań - przyznaje doktor 
Radosław  Bahłaj z N iepublicz
nego Zakładu Podstawowej Spe
cjalistycznej Opieki Zdrowotnej 
„M edan” w Jarocinie.

Spory natłok pacjentów notują 
ostatnio niemal wszystkie ośrod
ki zdrowia w mieście. Zarówno 
w Jar-M edicu , jak  i Eskulapie
- do których się dodzwoniliśmy
- również przyznają, że kolejki do 
specjalistów są spore. - Korytarz 

jest obecnie pełny, widać, te  zacho
rowalność jest większa - usłyszeli
śmy w drugiej ze wspomnianych 
placówek.

Jak się dowiedzieliśmy, Po
wiatowa Stacja Sanitarno-Epide
miologiczna w Jarocinie otrzyma
ła już w sumie kilkaset zgłoszeń 
odnośnie choroby. - W okresie od  
Ido 15 stycznia 2017 toku zarejestro
wano 516 przypadków zachorowań 
na grypę i przypadki grypopodobne
- opisuje Michał Polcyn.

W arto podkreślić, że w po 
równaniu z tym samym okresem 
roku ubiegłego jest to prawie pię
ciokrotny wzrost (w 2016 odnoto
wano 107 osób chorych i żadna 
nie była hospitalizowana, w tym 
roku spośród 516 chorych aż 22 
wymagało hospitalizacji).

R uch w idać także w a p te 
kach. Jak  podk reś la ją  fa rm a
ceuci, jest to jednak raczej s ta 
ła tendencja, wynika po prostu 
z pory roku. - Trudno mówić, 
żeby obecnie wykupywano jakoś  
specjalnie więcej leków - słyszy
my w ap tece  „ C o n v a lla r ia ” .
- Większa zachorowalność o tej 
porze to żaden ewenement - in
form ują nas także w aptece „Wi
tam inka”.

O „sezonowości” tej choroby 
mówią również eksperci. Zgodnie 
z danymi Państwowego Zakładu 
Higieny szczyt zachorow ań na 
grypę przypada od stycznia do 
marca.

(jan)

292 ty s ią ce
zachorowań lub 
podejrzeń zachorowań 
na grypę odnotowano 
w  całej Polsce 
do 15 stycznia

33 ty s ią ce
przypadków choroby 
odnotowano do 15 
stycznia w  Wielkopolsce

Grypa szaleje 
w  Jarocinie.

Odnotowano kilkukrotny wzrost zachorowań!
J 516 mieszkańców Jarocina i okolic zachorowało 

od początku roku na grypę lub choroby grypopodobne. 
W  przychodniach widać większy ruch, a farmaceuci 

potwierdzają: o tej porze roku to norma.

PAMIĘTAJ!
Grypa jest jedną z naj
częściej występujących 
w irusowych chorób zakaź
nych, które a takują drogi 
oddechowe. Nie wolno 
zaniedbywać jej objawów, 
w arto też pam iętać o groź
nych pow ikłaniach. 
Najczęściej grypie 
tow arzyszą następujące 
objaw y:
- nagle pojaw iająca się 

wysoka gorączka,
- dreszcze,
- bóle m ięśni, gardła 

i głowy,
- osłabienie,
- ogólne złe samopoczucie 

i uczucie rozbicia,
- suchy kaszel i nieżyt 

nosa

► SETKI OSÓB
^  W SZPITALACH!

W  powiecie ja rocińskim  z powodu 
grypy do szpitala tra fiły  22 osoby, 

w całej W ielkopolsce hospita lizowano 
już jednak ponad 160 . Zgodnie z najnowszym 
m eldunkiem  epidem iologicznym  Państwowego 

Zakładu Higieny, w  większości chodzi 
o pow ikłania związane z układem  oddechowym , 

było jednak także kilka przypadków odnośnie 
problem ów układu krążenia (do najgroźniejszych 

pow ikłań należy m .in. zapalenie m ięśnia 
sercowego). Nie lekceważmy w ięc choroby i nie 

odkładajm y leczenia.

► JEDNA OFIARA ŚMIERTELNA
W województw ie śląskim  odnotowano w tym  roku 

jedną ofiarę śmiertelną z powodu grypy.

► ZAMKNIĘTA SZKOŁA
W Jaworzynie Śląskiej w  woj. dolnośląskim  

z powodu epidem ii grypy zam knięto w  styczniu 
całą szkołę podstawową. Zachorowało tam 

B  aż 2 4 0  na 3 5 2  uczniów.

i  ŻERKÓW

Dyrektor MCT dostał 
najwyższą nagrodę

73 tysiące zło tych w ydano 
w zeszłym roku na nagrody dla 
p racow ników  U rzęd u  M ia s ta  
i Gminy Żerków oraz podległych 
mu jednostek. Ich wysokość wynio- 
siła najczęściej od 700 do 2.100 zł. 
N ajw yższą nag rodę - 4 tys. zł 
otrzym ał na zakończenie 2016 r. 
M aciej Łączny, dyrek to r M ic
kiewiczowskiego C entrum  Tury
stycznego w Żerkowie. O 200 zł 
m niej b u rm is trz  p rzy zn a ł se 

kretarzow i M ichałow i Surm ie. 
N agrodę w wysokości 3.500 zł 
o d e b ra ła  C zesław a G ro d zk a , 
kierow nik  M ie jsko-G m innego  
O śro d k a  P om ocy  S po łeczne j 
w Żerkowie. Skarbnik B ronisła
wa Rogacka za całoroczną pracę 
została doceniona kwotą 3.300 zł, 
a Jacek Maciejewski - dyrektor 
Biblioteki Publicznej - 3.000 zł 
(kwoty brutto).

(Is)

O G Ł O S Z E N I E

KREDYT
CZARNO

CB UJ

każdego dnia 
nowe in fo rm a c je

Zawsze tam. gdzie Ty

okres k re d y to w a n ia  do 144 rat 
kw o ta  k re d y tu  do  220 tys. Zł 
bez poręczycieli i bez zabezpieczeń

ECmSOGB
oprocentowanie od 0%
decyzja w  ciągu jednego  dnia 
d o b ro w o ln e  ubezp ieczen ie

• na sp ła tę  k re d y tó w  i ka rt k re d y to w ych

kom. 730101310

http://www.jarocinska.pl
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WIEŚCI
KRYMINALNE

2  Volkswagenem po 
kielichu
1 ,6  prom ila alkoholu m ia ł 

w organizmie 46-łe tn i Sławomir 
G. z gm. Nowe Miasto. W środę 
na ul. Ś rem skie j w Chociczy 
średzcy p o lic ja n c i za trzym a li 
jego volkswagena golfa. Pijany 
k ierowca s tra c ił prawo jazdy, 
a karę za przestępstwo w ym ie 
rzy mu Sąd Rejonowy w Środzie 
W ielkopo lskie j.

2 Kolizje z mandatami
W czwartek na skrzyżowa

niu ul. Powstańców W ie lkopo l
skich i Popiełuszki w  Jarocin ie 
kierujący fiatem  brava nie ustą
p ił p ie rw szeństw a  prze jazdu 
i doprow adził do ko liz ji z peu
geotem  pa rtne rem . Spraw ca 
kraksy z Trzebinia został uka
rany m andatem .

Tego sam ego dn ia  na u l. 
Jarocińskiej w Golinie kierująca 
volkswagenem golfem nie zapa
nowała nad autem i zatrzymała 
się na p łoc ie  posesji. M iesz
kanka gm iny  Jaroc in  zosta ła 
ukarana m andatem .

Tak sam o zakończyła  sią 
kolejna stłuczka. W czw artek 
na ul. W aryńskiego w Jaroc i
nie m ieszkan iec gm iny  Ja ro 
cin jadący m itsub ish i uderzył 
w  zaparkowanego peugeota.

Zderzenie dw óch ciężaró
wek sparaliżowało na k ilka go
dzin ruch w Jarocinie. Do kraksy 
doszło na bajpasie budowanej 
obw odnicy w  kierunku Kalisza. 
Jak ustaliła policja, kierujący re
naultem  prem ium  m ieszkaniec 
w o jew ództw a  m a łopo lsk iego, 
za jechał drogę praw id łow o  ja 
dącemu mieszkańcowi powiatu 
poznańskiego, któ ry  p row adził 
m ercedesa ac tro . Jadący re
nau ltem  zosta ł ukarany m an
datem .

16 stycznia na uł. Poznań
sk ie j w  K o tlin ie  m ieszkan iec  
Dąbrowy Tarnowskiej kierujący 
dafem nie zachował bezpiecznej 
odległości od pojazdu poprze
dzającego i uderzył w  ty ł renaul
ta m astera , k tó rym  k ie ro w a ł 
m ieszkan iec pow ia tu  w ie lu ń 
skiego, a ten zatrzym ał się na 
ty le autobusu. W kraksie n ik t 
nie uc ie rp ia ł. Sprawca zosta ł 
ukarany m andatem .

Tego samego dnia na drodze 
C ielcza - R adlin  m ieszkanka 
gm iny Jarocin kieru jąca oplem  
zafirą nie dostosowała prędko
ści do w arunków  panujących 
na drodze, w pad ła  w  poślizg 
i w je ch a ła  do row u. Kobietę 
ukarano m andatem .

Tak sam o zakończyła ko li
zja na ul. D ługiej w Jarocinie. 
W p o n ie d z ia łe k  16 s tyczn ia  
mieszkaniec gm iny Żerków kie
rujący BM W  w czasie w ym ija 
nia nie us tąp ił p ierwszeństwa 
i doprowadził do bocznego zde
rzenia z citroenem  c3, po czym 
uderzył w stojącego rovera.

(era)

► WYPADEK NA DRODZE ŻERKÓW - JAROCIN

Czotfiwka na „szklance". Cztery osoby w szpitalu
Cztery osoby trafiły do szpitala 

po tym Jak  na drodze Jarocin - Żer
ków zderzyły się czołowo dwa auta 
osobowe.

W piątek warunki atmosferycz
ne nie były sprzymierzeńcem kierow
ców. Drogi były bardzo śliskie. Do 
najpoważniejszego zdarzenia doszło 
pomiędzy Jarocinem a Żerkowem. 
Przed skrzyżowaniem na Lisew (od 
strony Jarocina) zderzyły się dwa

auta osobowe. - Od strony Jarocina 
jechał renault kangoo, którego kierow
ca z nieustalonych przyczyn zjechał na 
przeciwległy pas ruchu i doprowadził 
do zderzenia z jadącym z przeciwnej 
strony vołvo - relacjonuje sierż. sztab. 
Karina M igalska-Cepa z Komen
dy Powiatowej Policji w Jarocinie. 
Po zderzeniu auta zatrzymały się 
w rowach po obu stronach jezdni. 
Uderzenie było tak silne, że elementy

rozbitych pojazdów leżały w pro
mieniu kilkunastu metrów.

Najpoważniejszych obrażeń do
znał jadący renaultem. Mężczyznę 
wyciągnęły z auta postronne osoby. 
Pierwszej pomocy medycznej udzie
lili mu strażacy z O SP Żerków. Po
szkodowany uskarżał się na złamaną 
nogę i obrażenia głowy. Podobnie 
jak trzy pozostałe osoby podróżu
jące volvo został przewieziony do

szpitala.
35-letnia kobieta z gm. Żerków 

prowadząca volvo była trzeźwa. Od 
48-latka jadącego renaultem również 
mieszkańca gminy Żerków, pobrano 
krew do badań, bo ze względu na 
obrażenia nie można było przepro
wadzić badań alkomatem.
Wypadek sparaliżował ruch na dro- ^  
dze na trzy godziny.

(era) ^

CBA sprawdza zakup 
samochodu dla OSP 
Komorze
2 Agenci CBA prześw ietlają dokum entację 
dotyczącą zakupu samochodów dla jednostek OSP 
w Wielkopolsce. Na terenie powiatu jarocińskiego 
zajmują się sprawą pojazdu dla OSP w Komorzu 
Przybysławskim. Druhowie uważają, że służby 
specjalne są wykorzystywane do walki politycznej.

O statnio O SP w Komorzu Przy
bysławskim nie m a lekko. Najpierw 
prezydium Z arządu M iejsko-Gm in
nego O SP w Żerkowie negatywnie 
zaopin iow ało  przyznanie au ta  dla 
jednostk i, czym  zasłynęło  w całej 
Wielkopolsce. Kiedy peugeot był już 
w zasięgu ręki, to  spraw ą pozyska
nia au ta  zajęło się C en tra lne  Biu
ro Antykorupcyjne, które wspólnie 
z Prokuraturą Rejonową w Poznaniu 
prowadzi śledztwo w sprawie zakupu 
pojazdów  dla wielkopolskich jed n o 
stek. „Do wielkopolskich remiz OSP  
miały trafić samochody ratowniczo-ga
śnicze - 20 sztuk lekkich i 15 średnich 
wozów. Mimo ii  termin dostawy m i
nął i samochody nie zostały wykonane 
i dostarczone, to jednak około 3 min zł 
zapłata za rzekomo ju ż  wykonane za
mówienie została wypłacona. W wyniku 
działań i ustaleń CBA urząd marszał
kowski zdążył wstrzymać wypłatę 13 min 
z ł” - czytamy w komunikacie CBA. 
W edług śledczych Skarb Państw a 
został narażony na szkodę znacznych 
rozmiarów.

Poznańscy agenci CBA przeszu
kali i zabezpieczyli dokum enty w 35 
w ielkopolskich rem izach  OSP, do  
których miały trafić specjalistyczne 
sam ochody. Jedyną jednostką z p o 
wiatu jarocińskiego jest OSP Komorze 
Przybysławskie. - My wykonywaliśmy 
polecenia Zarządu  Wojewódzkiego 
Związku Ochotniczych Straży Pożar
nych RP Województwa Wielkopolskiego. 
Agenci CBA przyjechali i zabezpieczyli

dokumenty. Na tym etapie sprawy nie 
będę się szerzej wypowiadał - mówi 
A ndrzej S z lache tka , p rezes O S P  
w K om orzu Przybysławskim.

Z kolei A ndrzej S tachow iak  
strażak ochotnik i żerkowski radny 
przyznaje, że druhowie są trochę za
niepokojeni akcją CBA. - A uto je s t 
zapłacone i zarejestrowane. W sumie 
nie wiemy, co będzie dalej. Zawsze były 
takie procedury nabywania pojazdów  
strażackich. Samochód kupowała f  inna 

%wyłoniona w przetargu, był rejestrowany 
na jednostkę, firm a wykonywała zabu
dowę, po  czym auto było odbierane. 
Nawet, ja k  kupuje się nowy samochód 
w salonie, to najpierw otrzymuje się 
dokumenty, jedzie  się zarejestrować 
auto, a po tem  z tablicam i rejestra
cyjnymi wraca się po  pojazd. Gdyby 
miały być inne procedury, to samochód 
powinien być przywieziony na lawecie. 
W mojej ocenie są one logiczne - uważa 
Stachowiak. Twierdzi, że służba spe
cjalna jest wykorzystywana do  walki 
politycznej. - Działacze PSL-u są we 
władzach OSP, wspierają ochotnicze 
straże pożarne, a to najprawdopodob
niej chce przejąć PiS i chcą być dobrzy 
dla strażaków. To jest polityczna walka. 
Nigdy takiego precedensu wcześniej nie 
było - ocenia.

CBA twierdzi, że to jest począt
kowy etap  śledztwa, a „sprawa jest 
rozwojowa". Agenci nie zabezpieczali 
żadnej dokumentacji w Urzędzie M ia
sta i Gminy w Żerkowie.

* (era)

Kradł na alkohol
27-latek z Jarocina  jest podejrzew any o d o 

konanie czterech w łam ań.
W poniedziałek 16 stycznia policja otrzym ała 

zgłoszenie o w łam aniu do  salonu rozrywki na 
ul. Wrocławskiej w Jarocinie. N ieznany sprawca 

wybił szybę w drzw iach wejściowych, a po 
wejściu do środka skradł pieniądze, lap 

topa, telefon komórkowy oraz apara t 
fotograficzny.

W ciągu trzech godzin policjanci 
ustalili podejrzew anego o kradzież, 
którym okazał się 27-latek. M ężczy
znę zatrzymano w miejscu zamiesz- 
kania. - W czasie wykonywanych 
czynności funkcjonariusze zebrali 
m ateria ł dowodowy świadczący  
o tym, że jarocinianin w ciągu ostat
niego m iesiąca dokonał czterech 

włam ań m .in: do dwóch sklepów, 
usiłował się też włamać do samoobsługowych 
myjni - mówi mł. asp. Agnieszka Zaw orska, 
rzecznik prasowy Komendy Powiatowej Policji 
w Jarocinie .

M ężczyzna przyznał się do popełnionych 
czynów. W yjaśnił, że kradł, bo potrzebow ał 
pieniędzy na alkohol.

(era)

^ KOTLIN _______________________ ____ _____

Złodzieje odjechali mercedesem
8-letniego Mercedesa Benz C 220 o wartości 50 tys. zł sprzed posesji, 

skradziono w nocy z piątku na sobotę Choć pojazd był na pleszewskich nu- 
w Kotlinie. Jarocińska policja otrzyma- m erach rejestracyjnych, należał do 
ła zgłoszenie w sobotę o godz. 9.45. mieszkańca powiatu jarocińskiego. 

Nieznani sprawcy zrabowali auto (era)

^ NOWE MIASTO ____________

Skradli pieniądze i biżuterie
Średzka policja poszukuje spraw

ców piątkowego w łam ania do  dom u 
jed n o ro d z in n eg o  w N owym  M ie
ście. Intruzj i obrabow ali właścicieli 
posesji p o d czas ich n ieobecności 
w godzinach  popołudniow ych. Po 
splądrow aniu  dom u skradli p ien ią
dze i biżuterię. S traty w yceniono na 
kilkanaście tysięcy. Funkcjonariusze 
nie chcą podać więcej szczegółów

odnośn ie  zdarzen ia . N ieoficjalnie 
mówi się, że rabusie wypchnęli drzwi 
balkonowe.

Policja średzka prosi o pom oc 
tych wszystkich, którzy mają jakiekol
wiek informacje na tem at sprawców. 
M ożna je przekazywać dyżurnem u 
jednostk i pod num erem  (61) 286- 
72-11.

(era)

Fo
l 

Pa
oi

es
e 

- F
cf

to
lia

.c
om

 
Fo

t 
Ad

am
 M

aj
ew

sk
i

http://www.jarocinska.pl


w w w .ja ro c in s k a .p l
4 (1 3 7 2 ) 24 stycznia 2017 GAZETA JAROCIŃSKA

► PIS PROPONUJE ZMIANY W ORDYNACJI WYBORCZEJ

Prezydenci miast, burmistrzowie 
i wójtowie będą mogli pełnić swoje 
fCinkcje tylko dwie pięcioletnie kaden
cje - taką zmianę w samorządowym 
kodeksie wyborczym proponuje Prawo 
i Sprawiedliwość. Niewykluczone, że 
nowe zasady będą obowiązywały już 
od wyborów w 2018 r. A to oznacza
łoby, że włodarze miast i gmin, którzy 
teraz rządzą drugą kadencję lub dłu
żej, nie mogliby już w tych wyborach 
wystartować.

Planowane ograniczenia to „reak
cja na powstawanie w wielu miastach 
i gminach wiejskich spetryfikowanych 
układów władzy, sprzyjających róż
nym nieprawidłowościom” - napisano 
w programie PiS-u. Jest w nim też za
powiedź, że „po przerwie trwającej co 
najmniej jedną kadencję zainteresowa
na osoba będzie mogła kandydować 
na to samo stanowisko ponownie”.

Ja się nie upieram. My 
sobie damy radę

Na naszym terenie zmiany mo
głyby „uderzyć” prawie we wszystkich 
włodarzy oprócz burmistrza Jarocina 
Adama Pawlickiego, dla którego obec
na kadencja jest pierwszą po prawie 
trzyletniej przerwie (2011-2014). Nie 
wiadomo też jak potraktowany zo
stałby włodarz Jaraczewa Dariusz 
Strugała, który pełni funkcję od 1998 r. 
Do końca 2015 r. był jednak wójtem, 
a od stycznia 2016 r. burmistrzem Ja
raczewa i jest to jego pierwsza kaden
cja na tym stanowisku. Sam Strugała 
całą sprawę komentuje krótko. - Skoro 
pan prezes tak pow iedział (Jarosław 
Kaczyński, prezes PiS - przyp. red.) 
i m a tak. być, to niech tak będzie, ale 
posłow ie i senatorowie rów niet I  to 
je s t w arunek podstawowy. Bo skoro  
pan prezes chce nas obrazić i sugeru
je , te  my przez dwadzieścia lat - tak  
je s t w m oim  przypadku - m am y jakieś 
powiązania, to pan prezes je st równiet 
dwadzieścia lat posłem  i to je st m ój cały 
kom entarz do tej sprawy - stwierdza 
burmistrz Jaraczewa. I dodaje: - Ja  
się nie upieram. My sobie dam y radę. 
Jakoś to wszystko m usi funkcjonować. 
A jeśli posłowie i senatorowie te t będą 
m ieli kadencyjność, to zrobią m iejsce 
tym samorządowcom, którzy nie będą 
mogli tu kandydować.

Podobnego zdania jest burmistrz 
Jarocina. Adam Pawlicki uważa, że 
proponowane zmiany mają swoje 
plusy i minusy. - Ja myślę, te  to m ote 
naw et je s t dobre z pu n ktu  w idzenia 
całego kraju. A czy z punku widzenia 
Jarocina? Czas pokute. Jeśli to rzeczy
wiście wprowadzą, to nawet ja k  będzie 
dobry m enadter w gm inie, to będzie 
m usiał być zastąpiony nowym, który 
przyjdzie i się będzie uczył. Dobre je st 
to, te  będzie rotacja, ja ka ś św iętość  
i niektórym  gm inom  m ote to wyjść na 
dobre, a niektórym  na złe - stwierdza 
burmistrz Jarocina. Jego zdaniem 
propozycja zmian w ordynacji ma 
kontekst polityczny. - Można sądzić, te  

jest to wprowadzane pod kątem struktur 
PiS-owskich, które w tej chwili nie mają 
wielu sam orządów, a przy tej okazji 
będą m ieli m otliw ość ich obsadzenia 
- tłumaczy. Jego zdaniem takie same 
zasady powinny obowiązywać posłów 
i senatorów.

O roli mieszkańców w procesie 
wyborczym mówią również inni wło
darze. Między innymi Aleksander Po
demski, który jest prawdziwym rekor
dzistą pod względem stażu na stołku 
wójta gminy Nowe Miasto. Rządzi nią 
nieprzerwanie od 1990 roku. Podemski 
uważa, że jeśli mieszkańcy mają pra
wo wyboru, to nie powinno się w ten 
wybór ingerować i ograniczać listy

K tó ry b u rm istrz i w ó jt 
może stracić stołek
J  Spośród naszych włodarzy szansę na start w wyborach samorządowych w 2018 roku może mieć jedynie 
burmistrz Jarocina Adam Pawlicki - taka perspektywa czeka urzędujących szefów gmin, jeśli propozycje 
zmian w ordynacji wyborczej zgłoszone przez Prawo i Sprawiedliwość wejdą w życie.

Według nowej ordynacji wyborczej burmistrzowie (od lewej) Jacek Jędraszczyk i Dariusz Strugała oraz wójt 
Mirosław Paterczyk nie będą mogli kandydować w 2018 roku. Dotyczy to również wójta Nowego Miasta 
Aleksandra Podemskiego

Podczas zgromadzenia ogólnego Związku 
Gmin Wiejskich wyrażono sprzeciw wobec 
planów ograniczenia liczby kadencji wójtów, 
burmistrzów i prezydentów miast. W opinii 
samorządowców projekt godzi w suwerenność 
samorządów.
„Propozycja ta ma wyłącznie podłoże politycz
ne i nic nie wnosi w kwestii rozwiązywania 
problemów samorządów. Ma także charakter 
fragmentaryczny i nie niesie ze sobą żadnych 
propozycji zmiany relacji pomiędzy organami 
stanowiącymi a wykonawczymi w samorzą
dach” - argumentuje ZGW.
Samorządowcy podkreślają, że nigdy nie 
przedstawiono konkretnych danych, potwier
dzających tezę, że długie urzędowanie sprzyja 
powstawaniu patologii. Jednocześnie działa
cze przypomnieli, że samorząd od wielu lat 
cieszy się najwyższym zaufaniem społecznym 
wśród Polaków.

kandydatów. -Jeśli wyborcy uznają, te  
ktoś się nie sprawdza, to po prostu go 
nie wybiorą - stwierdza. Zdaniem wój
ta o kadencyjności samorządowców 
mówiło się już wcześniej, ale nigdy te 
plany nie zostały wprowadzone w ży
cie. - Teraz je st większa determinacja 
i myślę, te  to wejdzie - uważa. - Z  tym, 
te  jeśli byłyby to dwie pięcioletnie ka
dencje, to osoby startujące w wyborach 
musiałyby się do tego dostosować i okre
ślić sobie plan działania na taki okres 
- dodaje. Aleksander Podemski nie jest 
zmartwiony perspektywą opuszczenia 
gabinetu wójta. - Czymś naletałoby się 
zająć. Przypomnieć sobie to, co się robiło 
przed objęciem funkcji. Na pewno nie 
będzie to łatwe, ale możliwe do wykona
nia - mówi i dodaje'. - Ta praca nawet 
w obecnych warunkach te t w iąte się 
z pewną niepewnością, bo co cztery lata 
je s t to ryzyko, te  wyborcy nie wybiorą.

Świat jest otwarty, 
a praca nie kończy się 
na gminie Kotlin

Wójt Kotlina Mirosław Paterczyk 
jest na półmetku swojej drugiej kaden
cji. Dla niego zmiany oznaczałyby 
koniec na fotelu szefa gminy. - Katde 
rozwiązanie m a swoje dobre i złe stro
ny. ( ...)  Ale z wyrokami ustawodawcy 
należy się liczyć i jeśli wejdą w tycie, to 
się im podporządkowujemy - podkreśla. 
Mimo to propozycje zmian ocenia 
krytycznie. -Ja rozumiem te przypadki, 
gdzie w samorządach coś się sypie, te  
je s t zadhitenie i inne negatywne rzeczy, 
ale w tych samorządach, gdzie dzieje się 
dobrze, a włodarze realizują się w sposób 
najbardziej pozytywny i przejrzysty, to te 
propozycje oceniam ja ko  złe - uważa 
szef gminy Kotlin. Jego zdaniem pracę 
każdego samorządowca powinni oce
niać wyborcy. - To je st je j najbardziej 
realne odzwierciedlenie. Paterczyk przy
znaje, że jeśli zmiany wejdą w życie to 
w jego przypadku nie można mówić 
o rozczarowaniu. - Trzeba siępogodzić 
z faktam i, na które nie m am y wpływu. 
Pytany o to, czym będzie się zajmował,

jeśli nie będzie wójtem, odpowiada:
- Bozia dała każdemu dwie rączki. Mnie 
tet. Świat je st na tyle otwarty, a praca 
nie kończy się na gminie Kotlin, powiecie 
jarocińskim  czy województwie. Jeśli ktoś 
chce pracować, to tę pracę znajdzie. Albo 
praca znajdzie jego.

W taki autokratyczny 
sposób przekreśla się idee 
samorządności

Jacek Jędraszczyk jest burmi
strzem Żerkowa od 6 lat. Karie
rę w samorządzie zaczął od funk
cji urzędniczych - był sekretarzem 
gminy, potem pełniącym obowiązki 
burmistrza, by wreszcie wygrać wy
bory. Choć zawsze miał mocnych 
kontrkandydatów (ostatnio dwóch) 
udawało mu się zdobyć największą 
liczbę głosów. Mówi się jednak, że 
będący na progu wieku emerytalnego 
Jędraszczyk może sam zrezygnować 
z walki o fotel szefa gminy. Włodarz 
Żerkowa komentuje to krótko: - Jak  
się tak mocno martwią o burm istrza, 
teby się nie przepracował, to się bardzo 
cieszę. Ale powoli. Marńy jeszcze dwa 
lata do wyborów. Ja o nich mocno m y
ślę, ale czy wystartuję, to nie powiem. 
Na pytanie, jak ocenia proponowane 
zmiany w ordynacji wyborczej, odpo
wiada: - To ograniczenie kadencji kłóci 
się z nazwą sam orząd terytorialny. I  to 
m ieszkańcy powinni decydować. Do tej 
pory tak było. M ieszkańcy wiedzieli, 
na kogo głosują i wiedzieli, czy kom uś 
warto dać ten krzyżyk, czy nie warto. 
I  to w naturalny sposób się działo. Są 
rekordziści, którzy> są od początku sa
morządu, ale gdyby nie m ieli poparcia 
społecznego, to by ich nie było. N ikt 
przymurowany nie jest, a katde wybory 
są mocno stresujące. Zawsze pojawiają 
się nowe osoby. Jedni wygrywają, inni 
przegrywają, ale nie m ożna powiedzieć, 
te  ludzie nie umieją wybrać i trzeba ich 
wyręczyć. W  taki autokratyczny spo
sób przekreśla się idee sam orządności
- podkreśla Jędraszczyk.

ANNA KONIECZNA

W Prawie i Sprawiedliwości przeważają zwolennicy opcji, by nowe rozwiązania obowiązywały już od 
najbliższych wyborów samorządowych w 2018 r.

W śród innych zm ia n  w  ordynacji w yborczej są  m iędzy innym i przezroczyste um y i kam erY w  lokalach  

wyborczych. Prace kom isji wyborczych byłyby rejestrow ane, a ich obrady tran s m ito w an e  na żywo przez 
in ternet. Lider PiS Jaro sław  Kaczyński zap o w ied zia ł także  m odyfikację w  zasa d ach  liczen ia  głosów  

(b ęd ą  m usieli w  nim  uczestn iczyć w szyscy członkow ie kom isji w ybo rczej), czas ie  p rzechow yw ania  
kart w yborczych, sposobie ich produ kow ania i zabe zp ieczan ia .

Ograniczenie Kadencji do dwóch może spowodować, że 63% (1.576) obecnie urzędujących 
wójtów i burm istrzów nie będzie mogło kandydować w przyszłorocznych wyborach (dane 
Państwowej Komisji Wyborczej)

OD KIEDY SA WŁODARZAMI GMIN?
Aleksander Podemski, w ójt gm iny N ow e M ia s to ^  od 1990 r. (8. kadencja)
Dariusz Strugała, burm istrz gm iny Jaraczew o ► od 1998 r. (6. kadencja)
Adam Pawlicki, burm istrz gm iny Jarocin ► od 2002 r. (4. kadencja z przerwą od 2011 do 2014) 
Jacek Jędraszyk, burm istrz gm iny Żerków ► od 2010 r. (2. kadencja)
Mirosław Paterczyk, w ójt gm iny Kotlin ► od 2010 r. (2. kadencja)

O G Ł O S Z E N I E

V lS IO N  O P T Y K
( o b o k  k in a  „ E c h o ” )

63-200 Jarocin, ul. Wyszyńskiego 4
(w e jście  od u l. G o łęb ie j)

Z n i ż k a  r o ś n i e  

z  w i e k i e m
Każdy dostanie 
tyle procent 
rabatu ile ma lat
‘Promocja dotyczy wybranych modeli

Promocje nfoląaąsłę

GODZINY
OTWARCIA

pon.-pt. 10“-18" 
sob. 9“-14“

100 lat 1 0 0% 
90 lat 90% 
80 lat 80% 
70 lat 70% 
60 lat 60% 
50 lat 50% 
40 lat 40% 
30 lat 30% 
20 lat 2 0% 
10 lat 10%

y
>

BEZPŁATNE KOMPUTEROWE BADANIE WZROKU S  62 505 27 00
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Porusza 
najważniejsze 
sprawy 
dla rolników

Wszyscy zainteresowani te
matyką rolniczą są zaproszeni 
na spotkanie z przedstawicie
lami największych instytucji 
rolniczych w kraju.

„Jest to odpowiedź na po
trzeby zgłaszane przez rolni
ków i mieszkańców wsi o stwo- 
rzenie okazji do zdobycia 
przydatnych informacji przy 
prowadzeniu gospodarstwa 
rolnego” - czytamy w piśmie 
przesłanym przez powiatowy 
oddział Agencji Restrukturyza
cji i Modernizacji Rolnictwa.

Poruszone zostaną m.in. 
tematy dotyczące restruktu
ryzacji małych gospodarstw, 
afrykańskiego pomoru świń, 
zmian w ubezpieczeniach 
społecznych i dopłatach do 
materiału siewnego.

Przedstawiciele najwięk
szych instytucji rolniczych 
w kraju będą dostępni 27 stycz
nia od godz. 10.00 w Okręgo
wej Spółdzielni Mleczarskiej 
w Jarocinie przy ul. Wrocław
skiej 53.

(seb)

- Powód był tylko jeden - brak 
m iejsc  parkingow ych . Z g ło siły  
się chyba trzy albo cztery firm y. 
W płaciły w adium , ale pó źn ie j je  
wycofały. Z  rozm ów z nim i wyni
kało, że przyczyną był brak p a r
kingu - przyznaje prezes JTBS-u 
Jerzy Wolski. - Dlatego ju t  podję
liśm y działania, aby stworzyć czter
naście nowych miejsc parkingowych 
wyłącznie dla tego obiektu. Chciał
bym podkreślić, te  nie będziem y 
odbierać ju t  istniejących m iejsc, 
tylko wyznaczymy nowe. Będą one 
usytuowane między tym budynkiem  
a blokiem  34. Tam je s t taki duży 
trawnik. M amy ju t projekt i jesteśm y 
na etapie uzyskiwania pozwolenia na 
budowę - zdradza prezes Wolski.

Szef JTBS-u zamierza jak 
najszybciej ogłosić kolejny prze
targ na sprzedaż nieruchomości 
na osiedlu 1000-lecia. - C hciał
bym  to zrob ić w lutym . W szyst
ko  za le ty  od  tego, kiedy d o sta 
n iem y p o zw o len ie  na budow ę
- zaznacza.

Nowego parkingu nie bę
dzie budowało JTBS. - Z am ie
rzam y sprzedać budynek razem  
z d o kum en tacją  i pozw olen iem  
na budowę. W tedy przen iesiem y  
praw o w łasności i nabyw ca w y
buduje p a rkin g  na w łasny ko szt
- wyjaśnia prezes.

Jego zdaniem budynek będzie 
na tyle atrakcyjny, że powinien cie
szyć się sporym zainteresowaniem. 
Jednak, gdyby tak nie było, Jerzy 
Wolski ma plan alternatywny. -Je
śli przetarg nam  nie wyjdzie, m am y 
propozycję i oddam y to w najem
- stwierdza. (ann)

Nie chcieli kupić budynku, 
bo nie ma parkingu
J  Już prawie rok Jarocińskie Towarzystwo Budownictwa Społecznego próbuje 
sprzedać budynek na osiedlu 1000-lecia, gdzie mieszczą się sklep mięsny, placówka 
Poczty Polskiej oraz puste pomieszczenie po sklepie „Zgody”. Ogłoszone zostały 
dwa przetargi, ale chętni, którzy się zgłosili, wycofali swoje oferty.

Prezes JTBS-u nie wie, co będzie się 
znajdowało w budynku na osiedlu

1.150.000 zt
(+ 23%  podatku) wynosiła cena 
wywoławcza budynku handlowo- 
usługowego na osiedlu 1000-lecia

370,47 m2
powierzchni użytkowej mają lokale wystawione 
na sprzedaż, w  tym sklep mięsny, placówka Poczty 
Polskiej oraz puste pomieszczenie po sklepie „Zgody"

JARACZEWO

Ferm a drobiu zamiast norek?
J  - Mam nadzieję, że tym razem ludzie nie będą ju ż  protestować - mówi wprost Konrad Piwoński. Inwestor wycofał się z budowy fermy 
norek w Niedźwiadach, zamiast niej planuje postawić fermę drobiu.

O zawirowaniach wokół inwestycji 
w jednej z jaraczewskich wiosek pi
saliśmy na łamach „Gazety Jarociń
skiej” wielokrotnie. Setki mieszkańców 
gminy protestowały przeciwko budo
wie obawiając się m.in. fetoru, jaki 
kojarzony jest z tego typu fermami. 
Ostatecznie, pod naciskiem lokal
nej społeczności, Konrad Piwoński 
postanowił wycofać się z norek. Za
powiedział jednak, że nie rezygnuje 
z inwestycji całkowicie i zastanowi się 
nad inną produkcją na swojej ziemi 
w Niedźwiadach.

Jak się dowiedzieliśmy, w gminie 
złożono dokumenty związane z bu
dową fermy drobiu wraz z niezbędną 
infrastrukturą. - Chodzi o kurniki na 
brojlery - precyzuje wiceburmistrz 
Jaraczewa, Stanisław Andrzejczak. 
Obecnie, jak informuje, badane jest 
oddziaływanie na środowisko, swoje 
opinie musi wydać m.in. Regionalny 
Dyrektor Ochrony Środowiska w Po
znaniu oraz Państwowy Powiatowy 
Inspektor Sanitarny w Jarocinie.

- Droga je s t jeszcze długa - przy
znaje sam Konrad Piwoński. Czy 
w przypadku tej inwestycji obawia 
się reakcji społeczeństwa? - Trudno 
powiedzieć. Na razie cały czas czekamy, 
mam jednak nadzieję, że ludzie nie będą

się tym razem  sprzeciwiać. te  dotrzy
m ają słowa, ja k ie  dali na spotkaniu, 
które odbyło się jeszcze w sprawie norek
- opowiada. Jak przypomina, wprost 
pytał wówczas, czy obawiają się tyl
ko norek, czy inwestycji generalnie.
- Padła odpowiedz, te  norek. Trzymam  
więc za słowo, je śli chodzi o przyszłość 
budowy ferm y drobiu - przyznaje.

Co z kolei o nowej inwestycji mó
wią mieszkańcy? Jak opowiada nam 
jedna z kobiet, informacja o zmianie 
planów poniekąd uspokoiła ludzi, 
jednak pewna nieufność jest cały czas 
wyczuwalna. - M ieszkańcy boją się 
po prostu, te  to przykryw ka, te  naj
pierw  będą kury, a ostatecznie i tak  
dadzą nam  norki - mówi w rozmowie 
z „Gazetą Jarocińską”. Przyznaje, że 
ludzie są jednak świadomi, że „coś” 
na tej ziemi i tak ostatecznie powsta
nie. - Mówią, te  m a być w sum ie pięć  
takich kurników. No cót, drób na pewno 
je s t o niebo lepszy n it te norki - mówi 
z uśmiechem na koniec.

Do 1 lutego wszyscy zaintere
sowani mogą zapoznać się z doku
mentacją przedsięwzięcia w Niedź
wiadach. Do tego też czasu można 
składać swoje uwagi i wnioski w urzę
dzie.

JAKUB NOWAK
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Najczęściej
nagradzany
sekre tarz
powiatu

Wysokość wynagrodzenia

starosta Bartosz Walczak 
wicestarosta Mikołaj Szymczak 
etatowy członek zarządu powiatu 
Mirosław Drzazga
sekretarz powiatu Ireneusz Lamprecht 
skarbnik powiatu Jacek Jędrzejak

11 .17 8  zł 
10 .544  zł

9 .1 9 6  zł 
9 .9 2 9 ,2 0  zł 
9 .8 8 1 ,6 0  zł

(kwoty brutto)

Nagrody wypłacone w  czerwcu
sekretarz powiatu Ireneusz Lamprecht 2 .0 0 0  zł
skarbnik Jacek Jędrzejak 2 .0 0 0  zł
dyrektor wydziału (1 osoba) 2 .0 0 0  zł
kierownicy, zastępcy i osoby na samodzielnych 
stanowiskach (13 osób) od 8 00  zł do 1 .500  zł
pracownicy (57 osób) od 2 00  zł do 750  zł

W 2016 roku najczęściej 
nagradzanym urzędnikiem 
w Starostwie Powiatowym 
w Jarocinie był sekretarz po
wiatu Ireneusz Lamprecht - 
otrzymał on w sumie prawie 
8 tys. zł, czyli prawie swoją 
miesięczną wypłatę, która wy
nosi niecałe 10 tys. zł. I nie 
była to „13”. Tę - mniej wię
cej w wysokości jednej pen
sji - sekretarz, jak i pozostali 
pracownicy sfery budżetowej 
otrzymali na początku ubie
głego roku. - Nagrody były 
wypłacane za efekty, za wyniki 
pracy. Pan sekretarz po zm ia
nie regulam inu organizacyj
nego ma nadzór nad większą 
liczbą referatów - uzasadnia 
starosta Bartosz Walczak. 
- Nadzorował chociażby sprawy 
związane z transportem  zbio
rowym, z działalnością urzędu 
pracy, który w m inionym  roku 
przekazał rekordową ilość środ
ków osobom bezrobotnym oraz 
przedsiębiorcom na rozwój firm  
i osiągnął świetny wynik, jeśli 
chodzi o poziom  bezrobocia. 
Kończymy też pracę związaną 
Z cyfryzacją starostwa, co też 
było w kompetencjach sekreta
rza powiatu. Stąd uważam, że

te nagrody byty przyznawane za 
rzetelnie wykonaną pracę - ar
gumentuje włodarz powiatu.

Na uwagę zasługuje też 
nagroda dla Janusza Kraw
ca, dyrektora Domu Pomocy 
Społecznej w Kotlinie. Szef 
DPS-u w sierpniu otrzymał 
7 tys. zł. Cztery miesiące póź
niej został w trybie natychmia
stowym odwołany ze stanowi
ska za naruszenie dyscypliny 
finansów publicznych.

Wśród szefów jedno
stek podległych powiatowi 
znacznie wyróżnia się wyso
kość nagrody dla dyrektora 
Powiatowego Urzędu Pracy 
Grzegorza Fenglera -15 tys. zł. 
Jak jednak zaznacza szef 
PUP-u, jest ona częścią spe
cjalnej puli pieniędzy w wyso
kości 144 tys. zł, które jaro
ciński pośredniak otrzymał do 
rozdysponowania na nagrody 
z Ministerstwa Pracy i Polityki 
Społecznej.

Miniony rok bez nagród 
zakończyły najważniejsze 
osoby w powiecie - starosta 
Bartosz Walczak, wicestarosta 
Mikołaj Szymczak oraz etato
wy członek zarządu powiatu 
Mirosław Drzazga. (ann)

Nagroda wypłacona w  lipcu
sekretarz powiatu Ireneusz Lamprecht

Nagrody wypłacone w  sierpniu
kierownicy referatów (3 osoby)

Nagroda wypłacona we wrześniu
sekretarz powiatu Ireneusz Lamprecht

Nagrody wypłacone w  grudniu
sekretarz powiatu, Ireneusz Lamprecht 
skarbnik powiatu, Jacek Jędrzejak 
dyrektor wydziału (1 osoba) 
kierownicy referatów (15  osób) 
pracownicy starostwa (56  osób)

1 .700  zt

7 50  zł

2 .9 0 0  zł

2 .3 0 0  zł
2 .3 0 0  zł
2 .3 0 0  zł 

1 .600  zł - 1 .9 00  zł
100 zł - 1 .3 00  zł

(kwoty brutto)

Nagrody dla kierowników jednostek 
organizacyjnych powiatu

dyrektor Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych 
nr 2 w  Jarocinie W itold Bierfa (1 4 .1 0 .2 0 1 6  r.) 4 .0 0 0  zł 
dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w  Jarocinie 
Grzegorz Fengler (1 5 .0 9 .2 0 1 6  r.) 15 .00 0  zł
dyrektor Domu Pomocy Społecznej w  Kotlinie 
Janusz Krawiec (1 2 .0 8 .2 0 1 6  r.) 7 .0 0 0  zł
Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego w Jarocinie 
Henryk Zalewski (1 2 .1 0 .2 0 1 6  r.) 5 .0 00  zt

(kwoty brutto)

y BAŁAGAN W  PRAWIE I SPRAWIEDLIWOŚCI?

Ireneusz Lamprecht jest 
sekretarzem powiatu 
od 2006 roku. W tym 

czasie starostami byli: 
Stanisław Martuzalski, 

Mikołaj Szymczak 
i obecnie 

- Bartosz Walczak

Płacili 200 zł składki, 
choć nie byli członkami partii

Ponad 2 tysiące złotych wpłaci! 
starosta jarociński Bartosz Walczak 
na poczet składek członkowskich 
w Prawie i Sprawiedliwości. Nie by
łoby w tym nic dziwnego, gdyby nie 
fakt, że jego deklaracja członkowska 
nie została nigdy rozpatrzona, a co 
za tym idzie, nigdy do tej partii nie 
należał.

Starosta komentuje całą sytu
ację w ostrych słowach. - To je s t 
tak podłe, nie fa ir  i nieuczciwe. Nie 
postępuje się tak, ja k  się je st norm al
nym , rozsądnym  człow iekiem . N ie 
oszukuje się ludzi - mówi oburzo
ny Walczak. - Kiedy najpierw  mówi 
się, że m am  płacić składki, ja  z tym  
nie dyskutuję i płacę, a półtora roku

później dowiaduję się, że nie jestem  
członkiem , a sze f lokalnych struktur 
dobrze o tym wiedział i to była jedna  
wielka m istyfikacja. To je s t sm utne
- uważa starosta. Bartosz Walczak 
twierdzi, że przez około rok płacił 
po 200  zł miesięcznie składek skarb
nikowi jarocińskich struktur PiS-u.

Włodarz powiatu wyjaśnia, że 
kiedy się dowiedział, jak naprawdę 
wygląda jego członkostwo w PiS-ie, 
nie chciał „robić problemu” dzia
łaczom lokalnych struktur partii.
- Stwierdziłem, że chcę te wpłacone 

ju ż  p ieniądze przekazać na p o c ze t. 
przyszłych składek. Powołany został 
nowy zarząd, złożyłem  nową dekla
rację członkostw a i chciałem  to co

było puścić w niepamięć. Ale niespo
dziewanie któregoś grudniowego dnia 
przed Bożym Narodzeniem dostałem  
przekaz pieniężny w wysokości tych za
płaconych przeze m nie składek - mówi 
włodarz powiatu. Pytany o ocenę tej 
sytuacji, odpowiada krótko: - To je st 
tak bezczelne i dwulicowe. Wiedziałem, 
że ludzie są różni, ale że ktoś m oże aż 
tak postępować, to nie myślałem.

Szef jarocińskiego PiS-u Janusz 
Krawiec przyznaje: - N ie ukrywam, 
trochę było bałaganu. Ja nie wiedzia
łem, ja ka  je st sytuacja członkowska 
w PiS-ie. W ubiegłym roku w czerw
cu był zjazd okręgowy. Osoby, które 
chcą w nim  uczestniczyć m uszą speł
niać kilka warunków, m iędzy innym i

m ieć uregulowane składki. Dostałem  
wtedy z Ostrowa listę uprawnionych 
członków  z Jarocina i na niej było 
nazwisko pana Walczaka. A, że za
leżało m u na tym, żeby uczestniczyć 
w zjeźjdzie, to wyłącznie z tego powodu 
jednorazowo wpłacił zaległe składki. 
Żadnych innych składek na bieżąco 
nie regulow ał - zapewnia Janusz 
Krawiec, który w połowie grudnia 
został zwolniony przez starostę ze 
stanowiska dyrektora Domu Pomo
cy Społecznej w Kotlinie.

Szef jarocińskiego PiS-u całą 
sytuację tłumaczy następująco: 
- Było to spowodowane m oże tym , że 
nie było zarządu okręgowego, tylko 
był pełnom ocnik. Był nim  poseł Wi

told Czarnecki, który pełnił tę funkcję 
w dwóch dużych okręgach - pilskiego  
i kaliskiego. I ta k  to tłum aczę, że na
tłok różnych obowiązków był tak duży, 
a m oże nie m iał osoby, która byłaby 
na tyle kom petentna, żeby się zająć 
naszym okręgiem. I  tylko z tego błędu 
zostały te składki panu Walczakowi 
naliczone. Ale w ubiegłym roku zostały 
co do złotówki oddane - potwierdza 
Krawiec.

Szef jarocińskich struktur PiS-u 
przyznaje, że takich osób, które - po
dobnie jak Bartosz Walczak bezpod
stawnie płaciły składki członkowskie, 
może być więcej.

ANNA KONIECZNA

► Starosta jarociński Bartosz Walczak kilka miesięcy przed wyborami parlamentarnymi 
w 2015  r. złożył deklarację wstąpienia w szeregi PiS-u, a później ubiegał się o miejsce 
w parlamencie z list tej partii. Okazało się jednak, że nigdy członkiem PiS-u nie był, 
a dowiedział się o tym przez przypadek.

► Poseł Jan Dziedziczak, prezes zarządu okręgu Kalisz PiS-u: - To nie je s t tylko przypadek 
pow iatu jarocińskiego. Będziemy tę sprawę wyjaśniać. Na pytanie, czy w terenowych 
strukturach partii panuje bałagan, szef kaliskiego okręgu w grudniu ubiegłego roku odpo
wiedział: - Nie panuje, tylko być może panował. Ja jestem  prezesem od k ilku  dni.

http://www.jarocinska.pl
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KOTLIN

Najwięcej dla dyrektora 
domu kultury
J  51.200 zł wydano w ubiegłym roku z budżetu gminy Kotlin na nagrody dla 
pracowników urzędu i podległych jednostek. Wójt Mirosław Paterczyk ocenił 
najlepiej pracę dyrektora domu kultury.

Janusz Barański otrzymał naj
wyższą gratyfikację - 4.500 zł brutto. 
Dyrektorka biblioteki i kierowniczka 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecz
nej dostały dużo mniej - po 1,5 tys. zł 
brutto.

Włodarz Kotlina wyjaśnia, że 
dodatkowe bonusy przyznał zgod
nie z obowiązującymi regulaminami 
dla poszczególnych jednostek. - Każ
da nagroda je st wynikiem  pozytywnej 
oceny pracy pracowników, wykonywa

nia powierzonych zadań. Są w taki czy 
inny sposób przyznawane. Mogą być 
wyższe lub niższe. W żaden sposób nie 
odbiegają od standardów  obowiązu
jących w innych sam orządach - mówi 
Mirosław Paterczyk. - Naw et m ógł
bym powiedzieć, że te nagrody w wielu 
przypadkach są za skrom ne w stosun
ku do zaangażowania w wykonywanie 
powierzonych zadań - podkreśla szef 
kotlińskiej administracji.

Wójt nie otrzymał dodatkowej

gratyfikacji finansowej, bo nie pozwa
lają mu na to przepisy. Przypomina 
sytuację z początku 2015 r., kiedy 
radni rozważali podwyżkę jego wy
nagrodzenia, a on sam zaapelował, 
aby uposażenie pozostało na tym 
samym poziomie. - Najpierw trzeba 
coś pokazać, zrobić, zrealizować. To 
wynagrodzenie, które m am  w tej chwili, 
je s t stosowne do wykonywanej pracy 
- ocenia Mirosław Paterczyk.

(era)

51.200 zł
wydano na nagrody 
w kotlińskim 
samorządzie w 2016  r. 
Nagrody otrzymało 
m.in 38  pracowników 
UG Kotlin

►  9.000 zł
Gminny Ośrodek 
Pomocy Społecznej 
w Kotlinie (9 
pracowników)

►  2.400 zł
Biblioteka Publiczna 
(2 pracowników)

4 .5 0 0  zł
Janusz Barański - dyrektor Domu Kultury
1 .5 0 0  zł
Ewa Kasołka - kierownik Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej
1 .5 0 0  zł
Elżbieta Mikołajczak - dyrektor Biblioteki 
Publicznej Gminy Kotlin 
2 .6 0 0  zł
Irena Antczak - skarbnik gminy

8.088 zł
wynosi
wynagrodzenie 
wójta Kotlina.
Nie zmieniło się 
od grudnia 
2010  r.

kwoty brutto

► JAROCIN

Wiceburmistrzowie dostafi 
mniej od urzędników

W grudniu ubiegłego roku pra
cownicy jarocińskiego magistratu 
otrzymali nagrody „za zaangażo
wanie oraz osiągnięcia w pracy 
zawodowej”. Gratyfikacje były 
uznaniowe, a podstawę przyzna
nia stanowiła ocena pracy.

Burmistrz Adam Pawlicki za
kończył rok bez nagrody. Powód

stanowiło niepodjęcie stosownej 
uchwały przez radę miejską. - Zgod
nie z ustawą o pracownikach sam o
rządowych wynagrodzenie burmistrza 
ustala rada gminy w drodze uchwały. 
W roku 2016 nie było uchwały rady 
m iejskiej o przyznaniu nagrody dla 
burm istrza - stwierdza sekretarz' 
Michał Fijałkowski. (ann)

► • Kryteria oceny pracy urzędników w jarocińskim magistracie:

- ilość, jakość, stopień złożoności oraz terminowość wykonywanych 
przez pracownika zadań

- wykazywanie w bieżącej pracy samodzielności, sumienności 
oraz zdyscyplinowania

- wykonywanie dodatkowych zadań, które nie wynikają z zakresu 
obowiązków

- inicjatywy mające wpływ na usprawnienie pracy urzędu

2 .0 0 0  zł
2 .0 0 0  zł 

5 0 0  zł - 2 .0 0 0  zł

Wysokość nagród
skarbnik gminy Agnieszka Stachowiak 
sekretarz gminy Michał Fijałkowski 
kadra kierownicza urzędu 
(zastępcy burmistrza: Witosław Gibasiewicz 
i Robert Kaźmierczak, dyrektorzy, 
kierownicy i zastępcy kierowników - 14 osób) 
pozostali pracownicy na stanowiskach 5 0 0  zł - 3 .5 0 0  zł 
urzędniczych (60 osób)

(kwoty brutto)

► POWIAT

Kto rządzi 
w DPS-ie?

Pracą Domu Pomocy 
Społecznej w Kotlinie pod 
nieobecność dyrektora Janu
sza Krawca kieruje Danuta 
Kawałek, kierownik działu ad
ministracyjno-gospodarcze
go. - Zastępuję pana dyrektora 
z jego upoważnienia - wyjaśnia 
obecna szefowa placówki.

Janusz Krawiec po tym, 
jak w połowie grudnia został 
odwołany ze stanowiska, prze
bywa na zwolnieniu lekarskim.

Danuta Kawałek zapew
nia, że placówka funkcjonuje 
normalnie. - W szystkie sprawy 
są na bieżąco załatwiane. Z a
pytania cenowe są realizowane, 
przetargi, wypłaty. Pracownicy 
norm aln ie dosta ją  wynagro
dzenie. Fundusz socjalny m ieli 
realizowany na koniec roku. Tak 
że wszystko funkcjonuje bez za
kłóceń - podkreśla zastępczyni 
dyrektora.

Dom Pomocy Społecznej 
nie przedłużył umowy z firmą * 
Sawpol na zarządzanie nieru
chomościami należącymi do 
jednostki, która obowiązywała 
od kwietnia do grudnia 2016 r. 
Zatrudnienie zewnętrznego za
rządcy wywołało wiele kontro
wersji i krytykę ze strony opo
zycji w radzie powiatu. Janusz 
Krawiec już po odwołaniu ze 
stanowiska twierdził, żx za
trudnienie Sawpolu zostało mu 
narzucone przez przełożonych.
- Umowa na pewno nie została 
przedłużona. Ja niczego takiego 
nie podpisywałam . Firmy Saw
pol nie ma w DPS-ie - zapewnia 
Danuta Kawałek.

(ann)

► JAROCIN

Za wodę i ścieki zapłacisz po nowemu
Od początku stycznia Przedsiębiorstwo Wo

dociągów i Kanalizacji w Jarocinie wdrożyło 
nowy system płatności.

Każdy mieszkaniec (osoba fizyczna) ma 
przypisany indywidualny numer konta banko
wego, na który należy wpłacać należności za

wystawione przez spółkę faktury.
PWiK uczula swoich klientów, aby zwracali 

uwagę na wszystkie pozycje znajdujące się na 
fakturze, ponieważ zawiera ona oprócz końco
wej kwoty, także informacje o zaległościach lub 
nadpłacie.

Nowy systemu rozliczeń nie wymaga doko
nania zmian w umowach, a klienci nie muszą 
podpisywać żadnych dokumentów.

Spółka informuje także, że nie wysyła do 
domów swoich klientów żadnych przedstawicieli 
handlowych i ostrzega przed oszustami, (ann)

► PODSTAWOWE INFORMACJE NA PRZELEWIE
- indywidualny numer konta bankowego (dla osób fizycznych), na które musi 

zostać przelana kwota,
- dane osoby, na którą wystawiona jest faktura,
- pełny numer faktury, za którą klient płaci oraz numer nabywcy (ID)
Szczególną uwagę na ww. dane należy zwrócić w  przypadku dokonywania płatności 
przez osobę inną niż nabywca.

W razie jakichkolwiek wątpliwości klienci PWiK-u mogą się kontaktować 
pod n rte l. (62) 740-59-63 lub (62) 747-34-87 w godz. 7.00 - 15.00.

Konto bankowe dla firm (osób prawnych) nie ulega zmianie.

t  NOWE MIASTO

Hakerzy zaatakowali gminę
Na stronie nowomiejskiego urzędu 

ukazało się zaproszenie do udziału 
w marszu patriotów sprzeciwiających 
się stacjonowaniu wojsk amerykańskich 
w Polsce.

Na marsz zapraszał wszystkich 
Polaków burmistrz Żagania, a pod ape
lem podpisany był również wójt gminy 
Nowe Miasto. „W związku z ukazaniem  
się na stronie www.gmina-now e-m iasto.pl 
aktualności p t.: „Serdecznie zaprasza
m y na m arsz pa trio tów ”, inform ujem y, 
że gm ina Nowe M iasto nad Wartą nie 
m a żadnego zw iązku z p u b likacją  n i
niejszej inform acji. Inform acja została

opublikow ana bez w iedzy i przyzw ole
nia, praw dopodobnie w w yniku a taku  
hakerów ” - czytamy na stronie urzędu. 
- Inform atycy zablokow ali notatkę, żeby 
nie była dalej rozpowszechniania. Zdążyła 
ona natom iast dotrzeć do subskrybentów  
strony urzędu - mówi wójt. Podkreśla, 
że hakerzy zaatakowali również strony 
innych samorządów w całej Polsce. 
„Za za istn ia ły incydent przepraszam y. 
(...) gm ina Nowe M iasto podejm ie odpo
wiednie działania w kierunku wyjaśnienia 
tej sy tuacji” - opublikowano jeszcze na 
stronie urzędu

(akf)

Nowe Miasto nad Wartą 

-  ©  * * _ * * «» *

http://www.jarocinska.pl
http://www.gmina-now
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M A R K O
poszukuje osoby 
na stanowisko

SPECJALISTA  
ds. PRZETARGÓW  

i LOGISTYKI
OPIS STANOWISKA:
• analiza dokum entacji projektowych 

i m ateriałów przetargowych
• pozyskiwanie i weryfikacja ofert od dostawców 

m ateriałów  i urządzeń, w tym  negocjowanie 
ich warunków

WYMAGANIA:
• wykształcenie m in im um  średnie techniczne,
• podstawowa znajomość branży wod-kan, 

budowlanej lub elektrycznej i AKPIA,
• znajomość pakietu MS Office,

(m ile  w idziana) Norma PRO,
• samodzielność w  działaniu,
• umiejętność pracy w  zespole,
• dyspozycyjność,
• prawo jazdy kat. B.

Oferujemy stabilną pracę stacjonarną w dynamicznej
firm ie, możliwość rozwoju, umowę o pracę.

Uprzejm ie informujemy, że skontaktujem y się tylko z w ybranym i kandydatam i. 
Aplikacje (CV i podanie ze wskazaniem stanowiska) proszę przesyłać na adres: 

b iuro@ hydro-m arko.p l

Zakład Przem ysłu Mięsnego Sp. z o.o.

Z A T R U D N

KIEROWCĘ
SAMOCHODU CIĘŻAROWEGO

O bow iązki:
- K ierowca w  transporc ie  kra jow ym  i m iędzynarodow ym  

W ym ag an ia :
- Prawo jazdy kategorii C + E
- Karta kierow cy
- Książeczka sanita rno -ep idem io log iczna
- Ś w iadectw o  kw a lif ika c ji lub  kurs na przew óz rzeczy 

i badania psycholog iczne

K ontakt te l. 6 0 9 -7 2 4 -0 7 0 , 6 9 7 -8 0 6 -6 5 4  
lub  e -m a il: a rtu r .r@ zm b .p l, a b @ zm b .p l

Oferty pracy z Powiatowego 
Urzędu Pracy w Jarocinie 
zgłoszone w okresie od 17 
do 23 stycznia
• Magazynier - kierowca - Agat 
Hurtownia Lodów i Mrożonek Jarocin
• Kierowca samochodu 
ciężarowego - ZPM Biernacki Sp. 
z o.o. Golina
• Pracownik montażu - Blastrac 
Poland Sp. z o.o. Golina
• Pracownik placowy - PPH i Obrót 
Surowcami Wtórnymi, Kasacja 
Pojazdów Wyszki
• Dekarz, pomocnik dekarza
- Firma Remontowo-Budowlana 
Jarosław Dutkiewicz Mieszków 
•Murarz, szpachlarz, robotnik 
budowlany, monter ociepleń 
budynków - PBH S. Hadrzyński Kotlin

STAN BEZROBOCIA W POWIECIE 
JAROCIŃSKIM- 0 0  13 DO 19 STYCZNIA

liczba bezrobotnych zarejestrowani

1 . 6 6 6  7 9
wyrejestrowani wyrejestrowani, którzy podjęli pracę

■ ■ ■ ■ ■ ____________ 1 L ■ " __________ 1

D A V I N A  P A C K A G I N G  (B R Y T Y J S K A  F I R M A )  S Z U K A  P I L N I E

D O Ś W IA D C Z O N E G O  O PER A TO R A  M A S Z Y N
P R O D U K U J Ą C Y C H  T O R B Y  P A P I E R O W E  O  D N I E  K L O C K O W Y M  Z  U C H W Y T E M

( S . O . S . ,  C a r r i e r  B a g s )

N ow opow stała  brytyjska firm a Davina Packaging Sp. z o.o. zatrudni pilnie pracow ników  na stanowisko  
opera tor maszyn produkujących to rby  pap ierow e typu S.O.S.

Oferujemy:
•  bardzo atrakcyjne w ynagrodzenie. Nawet 10.000 zł miesięcznie + premie
•  um ow ę o pracę na pełny e ta t
•  zakw aterow an ie  w  pobliżu miejsca pracy
•  m ożliwość dofinansow ania podróży do dom u
•  m ożliwość dofinansow ania posiłków
•  pracę w  m iłej atm osferze

Wymagania:
•  dośw iadczenie w  pracy na stanowisku o p era to r maszyn produkujących to rby  pap ierow e typu S.O.S.

Prosimy o przesłanie CV na adres m ailow y: in fo@ davinapackaging.com  
lub dostarczenie pod adres 4 3 -4 0 0  Cieszyn, ul. Frysztacka 138

W  razie.pytań, proszę o kontakt telefoniczny: 33 852 5124 lub 33 852 3034
Miejsce pracy: Cieszyn

http://www.opracy24.pl
mailto:biuro@hydro-marko.pl
mailto:artur.r@zmb.pl
mailto:ab@zmb.pl
mailto:info@davinapackaging.com
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„Barometr zawodów” jest 
ekspercką prognozą, pokazu
jącą sytuację na rynku pra
cy we wszystkich powiatach 
kraju. Dzieli zawody na trzy 
grupy: deficytowe, zrówno
ważone i nadwyżkowe.

Jarociński raport zawie
ra listę 61 zawodów, których 
brakuje na rynku. Według ba
dania w 2017 r. problemów 
ze znalezieniem pracy na te
renie powiatu nie będą miały 
osoby z branży budowlanej 
oraz transportowo-spedycyj- 
nej. Niedobory pracowników 
będą dotyczyć także operato
rów obrabiarek skrawających, 
masarzy i przetwórców ryb, 
krawców, pracowników pro
dukcji odzieży, tapicerów. Na 
brak pracy nie będą narzekać 
pielęgniarki, agenci ubezpie
czeniowi czy sprzedawcy 
i kasjerzy, mechanicy oraz 
kucharze.

Skąd taki deficyt fachow
ców? Młodzież nie chce się 
kształcić w tych profesjach? 
Czy też rzemieślnicy nie są 
w stanie wyszkolić młodo
cianych pracowników? -R ze
m ieślnicy - pracodawcy m ają 
problemy z zatrudnieniem  pra
cowników - murarzy, monterów  
zabudowy i robót wykończenio
wych, instalatorów centralnego 
ogrzewania, wody i kanalizacji, 
ślusarzy. W tych zawodach ty
powo budowlanych je st ciągły 
brak fachowców i brak uczniów; 
którzy chcieliby się w tym kie
runku kształcić. Są.rzemieślni- 
cy, którzy m ają wolne m iejsca 
i chętn ie przyjm ą do n a u ki 
w tych zaw odach - twierdzi 
Jacek Dutkiewicz, starszy 
Cechu Rzemiosł Różnych 
w Jarocinie.

Ciężka praca
Dlaczego młodzież nie 

garnie się do zawodów bu
dowlanych? - P raca je s t  
ciężka, trzeba ją  wykonywać 
w bardzo różnych warunkach 
atm osferycznych. M łodzi lu 
dzie są wygodni i prześw iad
czeni, że uzyskanie średniego 
wykształcenia sprawi, że znaj
dą lżejszą pracę - ocenia szef 
Cechu. - W ykształcenie je s t 
bardzo ważne i dobrze byłoby, 
aby nikom u nie zam ykać drogi 
po szkole zawodowej. Aktualnie 
je s t tak, że uczeń, który kończy 
zawodówkę, m a ograniczone 
możliwości dalszego kształcenia 
się. W przypadku gdyby chciał 
zdobyć wykształcenie średnie, to 
m usi wrócić do klasy pierwszej 
liceum  i dalej m a tylko liceum  
i m aturę, a nie m a w ykształ
cenia średniego technicznego. 
Myślę, że reforma oświaty, któ
ra wprowadza dwustopniowe 
branżow e szko ły zawodowe,

pom oże w rozwoju młodym lu
dziom. Dotychczasowa trzylet
nia zasadnicza szkoła zawodo
wa przekształci się w trzyletnią 
branżową szkołę I  stopnia, po  
której będzie m ożna ko n ty
nuow ać naukę na poziom ie  
I I  stopnia  szkoły branżow ej 
i zdobyć średnie w ykształce
n ie techniczne, a w da lszej 
kolejności wyższe - stwierdza 
Jacek Dutkiewicz.(Po ukoń
czeniu I stopnia i po zdaniu 
egzaminu z jednej kwalifika
cji absolwent uzyska dyplom 
potwierdzający kwalifikacje 
zawodowe. Natomiast po 
ukończeniu szkoły branżowej 
II stopnia i po zdaniu egzami
nu z drugiej kwalifikacji ab
solwent uzyska wykształcenie 
średnie zawodowe i dyplom 
technika - przyp. red.).

Podobnie w tej kwestii 
wypowiada się dyrektor Ze
społu Szkół Ponadgimnazjal- 
nych nr 2 w Jarocinie. Jed
nak Witold Bierła zaznacza, 
że nie ma jeszcze podstawy 
programowej odnośnie szkół 
branżowych. Pocieszający jest 
fakt, że w placówce, którą kie
ruje, widoczny jest niewiel
ki wzrost zainteresowania 
nauką w szkole zawodowej. 
- W szkole zawodowej je st tak, 
że wystarczy, że uczeń znajdzie 
sobie praktyki, m a podpisaną  
umowę z pracodawcą i m y go 
przyjm ujem y - obojętnie w ja 
kim  zaw odzie. U czeń m u si 
w yrazić chęć podjęcia nauki 
w danym  kierunku. Nawet ja k  
je s t oferta  szeroka, a uczeń  
nie chce z tego skorzystać, to 
na siłę nie zaciągnie się go 
do danego zaw odu. Tak je s t 
w ostatnich latach z zawodem  
wędliniarz, gdzie je st duże za
potrzebowanie, a chętnych je st 
bardzo mało. Kiedyś wspólnie 
z Zakładem Przemysłu M ięsne
go „ B iernacki' prow adziliśm y 
kam panię prom ocyjną w gim 
nazjach, zachęcaliśmy do nauki 
w zawodzie wędliniarz, firm a  
oferowała dobre zarobki i za
interesowania nie było - mówi 
Witold Bierła.

Deficyt krawcowych, 
kominiarzy 
i zegarmistrzów

W ZSP nr 2 najbardziej 
oblegane są kierunki: technik 
pojazdów samochodowych, 
mechanik pojazdów samo
chodowych, technik usług 
fryzjerskich oraz fryzjer. Od 
siedmiu lat nie było chętnych 
do nauki w zawodzie krawiec, 
a pojedyncze osoby zdobywa
ją umiejętności murarza, de
karza, montera sieci instalacji 
i urządzeń sanitarnych, ślusa
rza, stolarza. Oprócz wspo
mnianych profesji szef Cechu

do zanikających zawodów za
licza zegarmistrza, szewca 
i zduna. - Na niektóre zawody 
rzem ieślnicze, ze względu na 
duży boom technologiczny nie 
ma zapotrzebowania na rynku. 
Te zawody zostały zepchnięte 
przez masową produkcję - są
dzi Jacek Dutkiewicz.

Cech oraz Zespół Szkół 
Ponadgimnazjalnych nr 2 
prowadzą promocję szkolnic
twa zawodowego. Przedstawi
cielka zrzeszenia uczestniczy 
w spotkaniach z gimnazja
listami w szkołach powiatu 
jarocińskiego. - W skazuje 
m ożliw ości nauki w różnych 
zawodach poprzez pracę w za
kładach pracy oraz co m oże 
uzyskać m łodociany pracow 
nik, którem u rzem ieślnik płaci 
wynagrodzenie, opłaca ZU S, 
przez co od najm łodszych lat 
zbiera kapita ł do em erytury. 
M ożliw ość uzyskania wiedzy 
i doświadczenia zawodowego 
popartego uzyskanym wynagro
dzeniem  je st zachętą do podję
cia nauki w zakładach pracy. 
N iem niej ja  ciągle ubolewam, 
że wynagrodzenie proponowa
ne tym  m łodocianym  je s t za  
niskie. Gdyby było ono wspo
m agane fu n d u szem  stypen
dialnym  finansow anym  przez 
sam orząd  gm inny, pow iatu, 
to zainteresow anie szko ln ic
tw em  zaw odow ym  m ogłoby 
wzrosnąć - ocenia szef jaro
cińskich rzemieślników. - N a  
zakończenie jako  starszy cechu, 
prezes jarocińskiej - instytucji, 
która  w ram ach statutow ych  
obowiązków realizuje zadania 
Z zakresu oświaty, zwracam się 
do pracodawców z terenu po
wiatu jarocińskiego o włączenie 
w proces edukacji i zgłaszanie 
zam iaru szko len ia  uczniów. 
W tym celu zapraszam  do biu
ra cechu, przy ul. W rocław
skiej 12, gdzie również m ożna 
uzyskać inform acje w zakre
sie potrzebnych uprawnień do 
szkolenia.

Identyczny raport powstał 
dla województwa wielkopol
skiego. Lista zawodów de
ficytowych liczy 41 pozycji. 
Podobnie jak w przypadku po
wiatu jarocińskiego brakuje 
pracowników produkcyjnych, 
budowlanych. Za to na na
szym terenie jest wystarczająca 
ilość fryzjerek i kosmetyczek. 
Tymczasem w skali wojewódz
twa są to deficytowe profesje.

Jeżeli chodzi o zawo
dy nadwyżkowe to nie jest 
najgorzej, bo lista liczy tylko 
8 pozycji. Na terenie powiatu 
jarocińskiego jest zbyt dużo 
nauczycieli, fizjoterapeutów, 
ale i specjalistów administra
cji publicznej

ELŻBIETA RZEPCZYK

W yn ag ro d zen ie
p ra co w n ik ó w
m ło d o cian ych

klasa I

1 6 2 ,2 0  z ł
klasa II

2 0 2 ,7 5  z ł
klasa III

2 4 3 ,3 0  z ł

D l a  k o g o

Mechanicy, blacharze, pracou 
inżynierowie budownictwa, k 
powinni mieć problemów ze 

opublikowanego

1 ZAWODY • kierowcy samochodów • mechanicy pojazd!
T DEFICYTOWE ciężarowych i ciągników samochodowych
agenci ubezpieczeniowi siodłowych • monterzy elektron!
betoniarze i zbrojarze • kierownicy ds. produkcji • monterzy instalac i
blacharze i lakiernicy • kierownicy budowalnych
samochodowi ds. zarządzania i obsługi • monterzy maszyn
cieśle i stolarze biznesu i urządzeń
budowlani • kierownicy sprzedaży • monterzy okien
cukiernicy • krawcy i pracownicy i szklarze
dekarze i blacharze produkcji odzieży • murarze i tynkarẑ
budowlani • kucharze • nauczyciele językćj
elektromechanicy • lakiernicy obcych i lektorzy
i elektromonterzy • malarze budowlani • ogrodnicy i sadowi
graficy komputerowi • masarze • operatorzy obrabiJ
inżynierowie • przetwórcy ryb skrawających
budownictwa • mechanicy maszyn • opiekunowie oso;
inżynierowie mechanicy i urządzeń starszej i niepełnos
kelnerzy i barmani • piekarze

i A

V M

x
j

PRACUJ PRZY PAKOWANIU I KOMPLETOWANIU 
ODZIEŻY W ZNANEJ FIRMIE ODZIEŻOWEJ

M iejsce pracy G ądki kolo Poznania  

S tanow isko P racow nik /  P racow nica m agazynu i

Oferujemy:
•  darmowy transport
•  najwyższa stawka na magazynie
•  atrakcyjne premie oraz benefity
•  stabilne zatrudnienie
•  szkolenie i wdrożenie pracownika na miejscu 

Zadania na stanowisku:
•  pakowanie i sortowanie odziezy
•  kompletowanie zamówienia
•  sprawdzanie stanu odziezy w racający ze zwrotów

Zadzw oń i dow iedz się w ięcej 
te l: 6 0 0  8 2 7  2 0 7  /  m a g a z y n @ w o r k s e r v ic e .p l

Firma ZALMET Spółka z o.o. 
Zalesie IB

! zatrudni pracowników na stanowiska:

ŚLUSARZ
ŚLUSARZ - SPAWACZ

LAKIERNIK KONSTRUKCJI 
STALOWYCH

Oferty składać w siedzibie 
firmy, telefonicznie 

(6 2 ) 7 4 7  21 9 5  
lub e-mail info@zalmet.pl

Firma Transportowa 
Z A T R U D N I

Kierowców
kat. B

Na trasy międzynarodowe  
Umowa o pracę

Aplikacje przesyłać na maila 
rekrutacja@arensped.pl 

Tel. 5 1 0  1 24  6 2 9

ort***

|  1 POSZUKUJEMY PRACOWNIKÓW NA STANOWISKA: |
I  TRace M M M M M M 1

SPAWACZ PRACOWNIK DO PIASKOWANIA
OSOBA BO PRAC WYKOŃCZENIOWYCH KONSTRUKCJI STALOWYCH

KOTŁÓW C O. OPERATOR PLAZMY
PRACOWNI PRODUKCJI (OFERUJEMY SZKOLEME)

MAGAZYNIER 
KIEROWCA KATO.

OPERATOR PRASY KRAWĘDZIOWEJ
(OFERUJEMY SZKOLENE)

1 Żerków ul. Kolejowa 18, tel. 62 740-31-12, biuro@bktrade.pl J

http://www.opracy24.pl
mailto:magazyn@workservice.pl
mailto:info@zalmet.pl
mailto:rekrutacja@arensped.pl
mailto:biuro@bktrade.pl
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Sie z a b r a k n ie

budowalni oraz branży transportowo-spedycyjnej, 
<y. samodzielni księgowi, pielęgniarki i położne nie 
Bieniem pracy - wynika z „Barometru zawodów" 
1 kw iatow y Urząd Pracy w  Jarocinie.

• pielęgniarki i położne
• pomoce kuchenne
• posadzkarze
• pracownicy ds. jakości
• pracownicy

ds. rachunkowości 
i księgowości

• pracownicy poligraficzni
• przedstawiciele 

handlowi
• psycholodzy

i psychoterapeuci
• robotnicy budowlani
• robotnicy obróbki 

drewna i stolarze
• rolnicy i hodowcy
• samodzielni księgowi
• spawacze

specjaliści 
ds. finansowych 
specjaliści elektroniki, 
automatyki i robotyki 
specjaliści technologii 
żywności i żywienia 
spedytorzy i logistycy 
sprzedawcy i kasjerzy

■ szefowie kuchni
1 ślusarze
• tapicerzy
• technicy elektrycy
• technicy mechanicy
• technolodzy robót 

wykończeniowych 
w  budownictwie

• windykatorzy

L  ZAWODY 
■ NADWYŻKOWE
ekonomiści
fizjoterapeuci i masażyści 
nauczyciele nauczania 
początkowego 
nauczyciele przedszkoli 
pedagodzy
pracownicy administracji 
i biurowi

• pracownicy biur podróży 
i organizatorzy obsługi 
turystycznej

► specjaliści administracji 
publicznej

Z A T R U D N IĘ

Serowców 
kat. C+E

Frasy m iędzynarodow e  
Um ow a o pracę

P ^ a c je  przesy |ać na m aila
e*mitac ja@arensped.pl

' 5 1 0  1 24  6 2 9
rekrutacj 

Tel. 5

Firma DOMMAR  
branża instalacyjno-grzewcza

zatrudni pracownika 
na stanowisko

magazynier
kierowca

Aplikacje prosimy sktadać osobiście 
w godzinach 10.00-17.00  
w siedzibie firmy DOMMAR 
Jarocin, ul. św. Ducha 49  

lub na adres piotrduda@dommar.pl

ZATRUDNIĘ
PILNIE

Rozmowa z GRZEGORZEM 
FENGLEREM, dyrektorem 
Powiatowego Urzędu Pracy 
w Jarocinie

■ Na liście zawodów deficy
towych jest 60  pozycji. Która 
z tych specjalizacji jest najbar
dziej poszukiwana na naszym 
terenie?
Raport jest wynikiem badań 
statystycznych prowadzonych 
przez dłuższy okres czasu. Na 
pewno brak jest tzw. zawodow
ców: ślusarzy, operatorów ob
rabiarek skrawających. To ma 
odzwierciedlenie w reformie 
oświaty, kiedy to zlikwidowa
no szkolnictwo zawodowe. Tutaj 
mamy widoczne braki na rynku 
i jeżeli nie powrócimy do tego 
szkolnictwa zawodowego, to na 
pewno ta sytuacja będzie się po
głębiać. Podobnie jak na całym 
rynku brakuje nam kierowców, 
głównie samochodów cięża
rowych, bo transport krajowy 
i międzynarodowy jest bardzo 
dobrze rozwinięty.

■ Czy można zaryzykować 
stw ierdzenie, że ślusarze, 
operatorzy obrabiarek skra
wających czy kierowcy cięża
rówek będą zawodami trwale 
deficytowymi?
Na pewno te dziedziny rozra
stają się i zapewne ci specjaliści 
branż transportowej i technicz
nej nie tylko do obróbki metali 
oraz drewna będą poszukiwani 
na rynku.

■Czy system kształcenia mło
dzieży rozpoznaje właściwie 
potrzeby rynku?
Moim zdaniem nie do końca* 
Wiadomo, że za uczniem idzie 
subwencja oświatowa. Dyrekto
rzy szkół zrobią wszystko, aby 
jak największą ilość uczniów 
pozyskać do siebie. Jednak nie 
jest to dopasowane do potrzeb 
rynku pracy, a młodzież oblega 
te kierunki, które są aktualnie 
modne. Młodzi ludzie nasta
wiają się na zdobycie średniego 
wykształcenia. W szkołach gim
nazjalnych brakuje doradców 
zawodowych, którzy powinni 
nakierować młodzież, że nieko
niecznie trzeba kończyć liceum 
ogólnokształcące, a może naj
pierw warto szkołę zawodową, 
potem technikum, a nie liceum 
profilowane, po którym nie ma 
się praktycznie żadnego wy
kształcenia i zawodu.

m Zaskakująca jest w raporcie 
informacja o braku sprzedaw
ców i kasjerów?
Pod pojęciem sprzedawców 
przedsiębiorcy poszukują osób,

które zajmują 
się nowocze
snymi techni
kami sprze
daży, których 
brakuje na 
rynku. To 
nie chodzi
o sprzedawców, którzy stoją 
za ladą sklepową, ale o takich, 
którzy zajmują się sprzedażą 
w intemecie czy w różnych bran
żach, np. maszyn.

■ Czy z tym raportem „Ba
rometr zawodów” docieracie 
do szkół gimnazjalnych, aby 
uświadomić młodzież i ich ro
dziców o zapotrzebowaniu na 
rynku pracy?
Wysyłamy doradców zawodo
wych do szkół gimnazjalnych 
na spotkania z młodzieżą, 
bo tam ich brakuje. Poprzez 
te spotkania staramy się na
kłonić młodzież do tego, aby 
zgodnie ze swoimi predyspo
zycjami zawodowymi szuka
li dla siebie szkół, aby potem 
móc sobie jak najlepiej poradzić 
w życiu. Te spotkania organi
zowane są przez dyrektorów 
szkół i odbywają się zazwyczaj 
w formie kilkugodzinnej prelek
cji. Uważam, że kilkugodzinna 
prelekcja jest niewystarczająca. 
Doradcy zawodowi powinni być 
zatrudnieni w szkołach na eta
tach i pracować z młodzieżą 
od pierwszej klasy gimnazjum.

m Optymistyczne jest to, że na 
liście zawodów nadwyżkowych 
jest tylko 8  profesji?
Tak, to jest pocieszające. Ale 
musimy patrzeć, jakich zawo
dów nam brakuje. Trzeba też 
jeszcze zwrócić uwagę na to, że 
w każdej dziedzinie jest postęp 
technologiczny. Ktoś, kto kie
dyś zajmował się spawaniem, 
to musi się dokształcać, bo są 
już nowe metody spawania. 
W obecnych czasach bardzo 
ważne jest kształcenie usta
wiczne. Każdy z nas musi się 
dokształcać w swojej dziedzi
nie - zawodzie i podnosić swoje 
kwalifikacje.

m Ale na te szkolenia praco
dawcy mogą pozyskać środki 
na doskonalenie umiejętnóści 
swoich pracowników.
Tak pracodawcy mogą skorzy
stać z Krajowego Funduszu 
Szkoleń.

Rozmawiała 
ELŻBIETA RZEPCZYK

Firma RBB-STAL S.A.
poszukuje pracownika na stanowisko-.

stolarzy KIER O W C A C + E
PPHU Brajer &  S-ka s.c. !

Czermin
na dobrych  w arunkach

Tei 6 9 6 -0 4 3 -5 0 3

Oczekiwania:
- doświadczenie zawodowe
- karta kierowcy

CV oraz list motywacyjny prosimy dostarczać na adres: 
ul. Powstańców W lkp. Ib ,  6 3 -2 0 0  Jarocin 
lub adres e-mail groszak@rbb-stal.com.pl

http://www.opracy24.pl
mailto:ja@arensped.pl
mailto:piotrduda@dommar.pl
mailto:groszak@rbb-stal.com.pl
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► KOTLIN

Dyrektorka 
dostała naganę

|  ^ O p r a c y 2 4

Wójt Kotlina Mirosław Paterczyk dał naganę dyrektorce biblioteki Elżbiecie Mikołajczak. 
Według włodarza gminy szefowa placówki nie mając pieniędzy zakupiła książki, po czym zwróciła się

do samorządu o przyznanie brakujących środków.

Po tym, jak się okazało, że kotliń- 
skiej bibliotece zabrakło pieniędzy 
w ubiegłym roku, o jej problemach 
finansowych zaczęto mówić na forum 
publicznym. Sprawa wypłynęła w cza
sie prac nad tegorocznym budżetem. 
Wtedy wyszło na jaw, że placówce 
zabrakło środków na zakup książek 
w ramach ministerialnego programu, 
którego warunkiem było zwiększanie 
przez pięć lat księgozbioru o 1.100 
książek.

O dodatkowe pieniądze dla biblio
teki upomniała się Beata Skowrońska 
radna i bibliotekarka w jednej osobie, 
a dyrektorka biblioteki Elżbieta Miko
łajczak napisała do wójta Mirosław 
Paterczyka wniosek o przyznanie 10 
tys. zł na zakup wymaganych wolu
minów.

Ostatecznie samorząd dołożył 
brakujące środki i zwiększył dotację 
na rok bieżący z 205 do 215 tys. zł. Na 
ostatniej sesji o dodatkowe pieniądze 
upomniał się Tomasz Kosiński. - Ta 
placówka tak dobrze funkcjonuje, że 
w ciągu roku budżetowego będę prosił 
i m ęczył pana wójta i panią skarbnik, 
aby znalazły się dodatkow e środki. 
Wiem, że nie je s t kom fortowa praca, 

jeżeli wiemy z góry, że tych pieniędzy 
będzie brakowało - zasugerował prze
wodniczący rady gminy.

W odpowiedzi wójt nie oszczędził 
dyrektorki biblioteki. - Zadania priory
tetowe i obligatoryjne są do wykonania 
w każdej instytucji czy firm ie. To wiośnie 
na nie w pierwszej kolejności zabezpie
cza się środki. A w tym przypadku w ra
mach realizacji projektu je st na zakup

wymaganych woluminów. Po rozmowie 
z panią dyrektor dowiedziałem się, że 
operacje finansow e w postaci zakupu  
książek, przyjęcia i wystawienia fa k tu r  
nastąpiły. Pierwsza 9 listopada, druga 
11 listopada, a kolejna jeszcze później. 
To przepraszam  bardzo, najpierw za
ciąga się zobowiązanie bez pokrycia, 
a później 22 listopada zwraca się do 
wójta o pokrycie kosztów. Wiecie pań
stwo, co to jest?  N aruszenie dyscypliny 
finansów. A co grozi z tego tytułu? Resz
tę sobie państw o dopowiedzcie sam i. 
Takie zadanie priorytetowe wręcz się 
pieści, po to, żeby w pierwszej kolejności 
było zrealizowane. N ie zakup książek 
w listopadzie, ale innym, wcześniejszym  
terminie - mówił Mirosław Paterczyk.

Z wyjaśnieniami wójta nie zgodzi
ła się Beata Skowrońska. - My m am y

budżet dzielony miesięcznie. Otrzymuje
m yjedną dwunastą budżetu co miesiąc. 
Nie jesteśm y w stanie zakupić książek 
w pierwszym  półroczu - oceniła radna 
ze Sławoszewa.

W kuluarach radni zaczęli nie
oficjalnie mówić, że dyrektor biblio
teki otrzymała naganę. W rozmowie 
z „Gazetą'’ wójt przyznał, że udzie
lił nagany Elżbiecie Mikołajczak za 
naruszenie dyscypliny finansów pu
blicznych. Szefowa kotlińskiej biblio
teki nie chciała komentować sprawy. 
Nie zgadza się z zarzutem swojego 
przełożonego, że zakupy rozpoczęła 
w listopadzie. Utrzymuje, że książki 
nabywała przez cały rok, a pieniędzy 
zabrakło jej na uregulowanie trzech 
ostatnich faktur.

(era)

► POWIAT

Z łó ż  ze zn a n ie  d o  końca styc zn ia
Do końca stycznia osoby opodat

kowane zryczałtowanym podatkiem 
dochodowym zobowiązane są do 
złożenia: PIT-28 „Zeznania o wyso
kości uzyskanego przychodu, wysoko
ści dokonanych odliczeń i należnego 
ryczałtu od przychodów ewidencjo
nowanych za rok 2016”. Natomiast 
osoby opodatkowane zryczałtowa-

Firma Produkcyjno-Handlowa „PAULA” 
Zaktad Produkcyjny w Parzewie 

Parzew 1 4 ,6 3 -2 2 0  Kotlin

Zatrudnimy osoby do pracy 
na stanowisko

SpecjaHsta 
ds. wdrożeń

OFERUJEMY:
• zatrudnienie na peten etat
• możliwość rozwoju oraz podnoszenia kwalifikacji 

zawodowych
• niezbędne narzędzia pracy

WYMAGANIA
• wykształcenie wyzsze - technologia żywienia 

człowieka
• znajomość zagadnień i procedur dotyczących 

zarządzania systemami jakości
• mile widziane doświadczenie w pracy na podobnym 

stanowisku
• znajomość j angielskiego w stopniu 

komunikatywnym

• książeczka sanepidu

Zainteresowane osoby prosimy o przestanie 
bądź dostarczenie listu motywacyjnego, CV 

na adres:
FPH „PAULA” Sp z o o . Sp.k.

Parzew 14,63-220 Kotlin 
lub e-mail: mariola.wegnerfa)paula com pl 

tel. (62) 740 59 35

nym podatkiem dochodowym w for
mie karty podatkowej powinny - też 
do końca stycznia złożyć PIT-16A 
„Deklaracja o wysokości składki na 
ubezpieczenia zdrowotne zapłaco
nej i odliczonej od karty podatkowej 
w poszczególnych miesiącach roku 
podatkowego”.

Do składanego druku PIT-28 na- .

leży dołączyć PIT-28/A - informacja 
o przychodach podatnika z działal
ności prowadzonej na własne na
zwisko, z najmu, podnajmu, dzier
żawy i poddzierżawy albo innych 
umów o podobnym charakterze oraz 
PIT-28/B - informacja o przychodach 
podatnika z działalności prowadzo
nej w formie spółki (spółek) osób

fizycznych.
Zeznania roczne PIT-28 i PIT-16A 

można składać drogą elektroniczną 
bez kwalifikowanego podpisu elek
tronicznego. Formularze zeznań oraz 
wszelkie informacje na temat składania 
zeznań przez Internet dostępne są na 
stronie http://www.finanse.mf:gov.pl/ 
web/wp/pp. Oprać, (ann)

O F E R T Y  PR A CY

P rzeds ięb io rs tw o  
Budowlano-Handlowe 
S tan istaw  Hadrzyński

przyjmie pracowników 
w następujących zawodach:

Murarz
Monter ociepleń 

budynków
Szpachlarz
Pracownik
budowlany

Dokum enty  
prosimy składać  

na adres:
ul. R ym ark iew icza 4 4  

6 3 - 2 2 0  Kotlin  
b iu ro@ hadrzyński.p l 
Tel. 6 2  7 4 0  5 8  9 9

A G R O

AGROM
Firma ŁAGROM z siedzibą w Czarkowie poszukuje kandydata 

na stanowisko:

K I E R O W C A  

D O  S K U P U  Ż Y W C A

WYMAGANIA:
• Mile widziane doświadczenie w transporcie żywych zwierząt
• Prawo jazdy C+ E oraz świadectwo kwalifikacji
• Transport żywych zwierząt, załadunek, rozładunek, wypełnianie 

dokumentów przewozowych
• Dobra organizacja pracy

OFERUJEMY
• Atrakcyjne warunki zatrudnienia w oparciu o umowę o pracę

Oferty wraz ze zdjęciem prosimy wysyłać na adres: 
ŁAGROM Czarkowo 26,64-125 Poniec

lub drogą elektroniczną: info@lagromagro.pl

www.opracy24.pl

► INTERWENCJA

Gaz spełnia 
wszystkie 
parametry, 
a woda zimna

W redakcji „Gazety Ja
rocińskiej” interweniowała' 
mieszkanka Jarocina. - N ie |  
mogę junkresem  dogrzać wody. 1 
Wezwałam fachowca, bo bałam \  
się, że coś je st nie tak z urządzę- i  
niem. Bałam się nawet zaczadzę- j  
nia. Spraw dził piecyk i okazało \ i 
się, że wszystko je st w porządku, J ' 
ale nadal woda je s t zim na. Po- j 
dzwoniłam  po znajomych i też ] I 
m ają ten problem  - opowiada ; 
nasza czytelniczka z ósiedla \ 
Kościuszki w Jarocinie. Na i 
podobny kłopot skarżyła się j 
jedna z lokatorek bloku na I  
osiedlu 10 0 0-lecia..

Spółdzielnia Mieszkanio-’ || 
wo-Lokatorsko-Własnościowa !; 
w Jarocinie nie ma zgłoszeń 
w tej sprawie. - Zdarza się, że 
ludzie mają starsze urządzenia, \ 
wężownice są przypchane i sła- 1 
biej grzeje się - dywaguje peł
nomocnik zarządu d.s. tech
nicznych Rafał Brzozowski.

Problemu czytelniczki nie 
udaje się wyjaśnić nawet po k 
telefonie do Polskiej Spółki 
Gazownictwa, która zajmuje ! 
się dystrybucją gazu do od
biorców. - Gdyby było za słabe 
ciśnienie, to nasze reduktory na 
sieci autom atycznie odcinają  t 
dopływ gazu i m ieszkańcy nie 
mieliby w ogóle gazu, skoro mają 
to znaczy, że spełnia wszystkie 
wymagane normy i parametry. \ 
Gdyby ta sytuacja dotyczyła jed 
nego osiedla, to moglibyśmy to 
spraw dzić. Trudno to ocenić, 1 
z czego to może wynikać. Może i 
je s t to kwestia urządzeń - mówi 
Artur Michniewicż, rzecznik 
prasowy Polskiej Spółki Ga
zownictwa. (era)

► NOWE MIASTO

Wdzięczni liczą 
na dalsze wsparcie

Wojewódzki oddział Zwiąż- ' 
ku Ochotniczych Straży Pożar- ' 
nych RP w Poznaniu opubliko
wał wyniki akcji „ 1% podatku 
dlaZOSP RP” za rok 2015.

Ochotnicza Straż Pożarna 
w Wolicy Koziej otrzyma środki 
w wysokości 1.031,73 zł. -Jest to 
drugi wynik w powiecie średzJdnt ] 
po OSP Brodowo - 1.798,26 zł,  ̂
a przed OSP Pięczkowo - 973,76 zł- 
OSP Nowe Miasto otrzyma śród ; 
ki w wysokości 109,06 zł. W po
wiecie średzkim straże pozyskały 
6.982,33zł, a w całej WielkopoLsce 5 
367.557,68 zł - informuje Jacek 
Nyczke, druh z Wolicy Koziej.

Strażacy z Wolicy Koziej 
po raz drugi otrzymali dofi
nansowanie z tytułu akcji „ 1%”' | 
- Dziękujemy wszystkim darczyń' 
com za zaufanie i p rzeka za n i 
sw oich pieniędzy> na działalność 
statutow ą OSP Liczym y także 
na w sparcie przy rozliczaniu po* 
datków  za rok 2016  - mówią 
Ochotnicy. Oprać, (atf)

http://www.finanse.mf:gov.pl/
mailto:info@lagromagro.pl
http://www.opracy24.pl
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Z PODRÓŻY 
WZIĘTE

Pod koniec każdego roku po
wstaje to samo pytanie: dokąd na 
sylwestra? Pytanie jest tym bar
dziej dokuczliwe, jeżeli nie jest się 
typem zabawowym. Tak właśnie jest 
w moim przypadku: nie kręcą mnie 
bale, nie bawi mnie długie siedze
nie i całe szczęście, że nie jestem 
w tym myśleniu osamotniona, bo 
tym szybciej i zgodniej mogliśmy 
podjąć decyzję o spędzeniu sylwe
stra w zupełnie inny sposób niż to 
robiliśmy dotychczas.

Rzecz działa się pod Świerado
wem, czyli w zakątku, gdzie Polska, 
Czechy i Niemcy mówią sobie nie tyl
ko dobranoc ale i podczas dnia żyją 
dobrze i intensywnie jako sąsiedzi. 
Dla usprawnienia tego dobrosąsiedz- 
twa powstała linia regionalnych połą
czeń kolejowych i to właśnie przy jej 
pomocy mieliśmy zrealizować nasz 
pomysł na spędzenie sylwestra, czyli 
przejeździć ostatni dzień minionego 
roku. Za jedyne 25 złotych można 
przesiadać się w sieci regionalnych 
połączeń do woli pod warunkiem, 
że zrobi się to w ramach jednego 
dnia. Tak też zrobiliśmy. Pogoda była 
wymarzona: słoneczna, z widocz
nością brzytwy i temperaturą około 
5 stopni poniżej zera. Jestem zmarz- 
luchem więc miałam niezły dylemat, 
jak się ubrać. Na pomoc przyszło mi 
wspomnienie telewizyjnego wywia
du z jakąś babcinką na targowisku, 
która podczas trzaskającego mro
zu dawała radę: - Najważniejsze to 
ubrać się na cebule! Im  więcej warstw; 
tym cieplej! Była w tej wypowiedzi 
tak przekonująca, że poszłam za jej 
radą i zaopatrzyłam się poniżej pasa 
w trzy warstwy, a powyżej - w pięć.

Ruszać się wprawdzie mogłam tylko 
ograniczenie, ale podczas dnia kil
kakrotnie pomyślałam o babcince 
z wdzięcznością i ciepłem nie tylko 
koło serca.

Na małej stacyjce o nazwie Rę
biszów rozpoczęliśmy naszą sylwe
strową wyprawę. Punktualnie jak za 
najlepszych czasów PKP nadjechał 
regionalny pociąg: zgrabny, este
tyczny, czysty. Na peron wyskoczył 
elegancko ubrany, uśmiechnięty 
konduktor i zaprosił nas do  środ
ka. Zagwizdał, wskoczył do wnętrza 
wagonu i sprzedał nam dwa bilety 
za wspomniane już 25 złotych, a dla 
Fidy - podróżującej z nami labra- 
dorki - bilet na rower za 10 złotych. 
Byłam oczarowana w każdym deta
lu! Ostatni raz jechałam pociągiem 
jakieś 15 lat temu, a to co zostało 
mi w pamięci było ciemne, brud
ne, cuchnące, głośne i zimne. Tutaj 
natomiast prawie jak w samolocie: 
elektroniczna tablica z informacja
mi o kolejnych stacjach, miły głos 
w głośniku zapowiadający w trzech 
językach, czyli polskim, czeskim i nie
mieckim, do jakiej stacji się zbliżamy 
i po której stronie na niej wysiąść, 
aby było bezpiecznie.

Sunęliśmy po gładkich szynach 
z Rębiszowa do Jeleniej Góry, po
tem do Szklarskiej Poręby, Jakuszyc, 
Liberca, Żytawy, Goerlitz i z powro
tem do Rębiszowa. Poznawaliśmy 
nowych ludzi, widzieliśmy podróżu
jących z biegówkami i plecakami, za 
oknem podziwialiśmy ośnieżone sto
ki oraz szusujących po nich narciarzy. 
Zabrane w drogę kanapki smakowały 
jak na wycieczce szkolnej, a kupione 
na stacji batony pachniały świętami.

W Libercu zrobiliśmy sylwestrową 
przerwę i przez 3 godziny zwiedza
liśmy, jedliśmy, piliśmy i o mały włos 
spóźniliśmy się na ostatnie połą
czenie. Wraz z przesuwającymi się 
wskazówkami zegara, zmieniali się 
pasażerowie. Narciarzy zastąpili syl
westrowi goście: dziewczyny w krót
kich kreacjach (ja nadal w moich 
pięciu warstwach babci z targowi
ska), chłopacy w garniturach lub 
sportowo-elegancko z dzwoniącymi 
butelkami w bagażu. Fidy wyraźnie 
pokochała podróż regionalnymi po
ciągami i miała ku temu porządne 
powody, gdyż bez względu na kraj, 
przez który jechaliśmy, częstowano 
ją kanapkami i głaskano po zadowo
lonej mordace. Tylko konduktorzy 
mieli to samo pytanie: - Kaganiec 

jest?  Ano nie było i tutaj zaznaczyła 
się różnica międzykulturowa: polski 
konduktor szedł dalej, czeski mówił, 
że to niedobrze, a niemiecki postra
szył, że nas wysadzi na najbliższej 
stacji.

W efekcie końcowym jednak 
nikt nas nie wysadził i dojechaliśmy 
szczęśliwie do malutkiego Rębiszo
wa, a wraz z nami grupka rozbawio
nej młodzieży będąca w nastrojach 
i strojach sylwestrowych. Nasze 
nastroje również były wyśmienite, 
a zmęczenie sięgało zenitu. Ostat
nimi siłami otworzyliśmy butelkę 
szampana, wznieśliśmy toast za sta
ry i nowy rok, po czym zasnęliśmy 
błogosławionym snem 10 minut po 
północy. To był dobry rok i świetny 
sylwester. Niech nadchodzące mie
siące i kończący je sylwester przynio
są nam wszystkim zdrowie, radość 
i dobroć.

Do czasu transakcji tylko 
zamek w Gołuchowie - bez 
otoczenia był użytkowany 
przez Muzeum Narodowe 
w Poznaniu, jako jego oddział

Zamek 
z parkiem 
w Goluchowie 
sprzedane

Za 20 milionów złotych 
Muzeum Narodowe w Pozna
niu kupiło zamek wraz z przy
ległym parkiem w Gołucho
wie. Majątek został nabyty od 
spadkobierców Władysława 
Marii Piotra Czartoryskiego.

Z kolei całą kolekcję Czar
toryskich z obrazem „Dama 
z gronostajem” kupiło Mini
sterstwo Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego za 500 milionów 
złotych.

(ann)

► POWIAT

Nie musisz mieć zezwolenia 
na wycinkę drzew

Zmiany dotyczące zezwoleń 
na usunięcie drzew oraz spo
sobu i wysokości naliczanych 
2a to opłat są najważniejszymi 
Punktami znowelizowanej usta
wy o ochronie przyrody, która 
weszła w życie od początku
stycznia.

Najważniejsza zmiana doty
czy wycinki drzew rosnących na 
prywatnych posesjach. Zgod
nie z nowymi przepisami nie 
nia już obowiązku posiadania 
zezwolenia na takie usunięcie, 
jeśli jest ono wykonane na cele 
niezwiązane z prowadzeniem 
działalności gospodarczej.

Zniknął także obowiązek 
Posiadania zezwolenia na usu
nięcie drzew o obwodach do 
100 cm dla gatunków szybko
tn ą c y c h , takich jak topole, 
wierzby, kasztanowiec zwy
czajny, klon jesionolistny, klon 
srebrzysty, robinia akacjowa, 
Platan klonolistny; oraz do 50 
cm dla pozostałych gatunków, 
bez względu na cel usunięcia 
1 formę własności gruntu, z któ- 
regojest usuwany.

Zmianie uległa również 
wysokość opłat za usunięcie 
drzew lub krzewów oraz sposób 
Ich naliczania dla podmiotów 
gospodarczych. |

(ann)

► Należność za usunięcie 
drzew a jes t ustalana 
poprzez m nożenie 
s taw ki op ła ty  i obw odu  
pnia w yrażonego
w  centym etrach.
O bw ód do określenia 
op ła ty  jest m ierzony 
na wysokości 130 cm 
nad poziom em  g run tu .
W  przypadku krzew ów  
jes t to  m nożenie s taw ki 
op ła ty  i pow ierzchn i 
k rzew ów  w  metrach 
kw adra tow ych .

► Przepisy nowej ustawy 
będą stosowane również 
dla wszystkich spraw 
rozpoczętych w  2016 
roku i niezakończonych 
ostateczną decyzją 
przed 31 grudnia,
z zastrzeżeniem, że 
kwota opłaty nie może 
być wyższa niż naliczona 
w ed ług poprzednich 
stawek.

► A ktualna  stawka 
op ła ty  dla p od m io tó w  
gospodarczych za 
usunięcie - dla drzew  
w ynosi 500 zł, dla 
k rzew ów  200 zł.

O G Ł O S Z E N I E

C I Ą G N I K I  I M A S Z Y N Y  
R O L N I C Z E

KREDYT FABRYCZNY, SERWIS PISZEMY
LEASING GWARANCYJNY PROGRAMY

DO 10 LAT 1 POGWARANCYJNY UNIJNE
FHU DAMIAN 
ul. Poznańska 30a 
63-200 Jarocin 
tel./fax +48 62 747 84 60 
kom. +48 605 78 11 78
w w w .fhudam ian.pl
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http://www.fhudamian.pl
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t u c z n i k ó w  i  b y d ł a
ATRAKCYJNA CENA

E O B 3 0 3 C 7

BIUROREKLAMY<<<

Tel. 880 203189

OFERUJEMY:
• drewno opałowe dębowe 

Nowok! • brykiety dębowe
• korę dębowq

MOŻLIWOŚĆ DOWOZU DO KLIENTA 
TARTAK KOSZKOWO

tel. 65 5716620, 515131606, czynne: pn.-pt. 7*16

t a r t a k A rtu r Antczak 
5 0 8  3 1 8  9 2 2

KUPUJEMY
DREWNO

TOPOLOWE
tel. 505185508

Angelika W łodarczyk 
5 0 9  0 8 2  7 7 2

Jarocin, ul. Kasprzaka la  
tel. (6 2 ) 7 4 7  4 7  4 7

— '? T H A N S
> «................. ■ ■ 1

t H l J M i l A h

► SKUP ZBOZ PASZOWYCH 
1 KONSUMPCYJNYCH

► SKUP KUKURYDZY 
I RZEPAKU

odbiór własnym transportem 
(ilość 25 ton)

► Usługi rolnicze m. in.:
siew kukurydzy 

oraz buraków cukrowych

► Usługi transportowe

K o n t a k t :  7 3 0 - 7 3 0 - 7 2 0

QBGM» T E C H N I K  ^

SKUP BYDŁA 
SPRZEDAŻ CIELĄT Ś

M r  W

r\  W  f .  w i
S Z Y B K I O D B IÓ R  B Y D Ł A  

M O Ż L IW O Ś Ć  K R E D Y T O W A N IA  Z A K U P U

Z a d z w o ń !  508 223 035 lub 601450 997
A f j r  2 POLSKICH HO DO W LI

SPRZEDAŻ ŚRUTY RZEPAKOWEJ, SOJOWEJ 
ORAZ INNYCH KO M PO NENTÓ W  PASZOWYCH

Koncentraty i pasze
^SCHAUMANN

D

pe łnoporcjow e C  p r 0 V im i
MPU (prem ixsy) i preparaty 

m lekozastępczych Josera.

tel: 5 0 8 -1 3 6 -3 3 0  /  5 0 8  1 3 6  3 3 4

Roi Środa Wlkp., ul. Harcerska 18 
UWAGA! NOWY PUNKT

Tadeusz Baraniak Robert Filipiak Ż67kóW , Ul. P a rk O W 3 1

. o w o

Gotówka lub przelew

tel. 664 499 683

MŁOTO
GORZELNIANE

m okre
lub

suszone

P i o t r

kom. 605 55 99 57 
tel. 43 82154 42

S K U P Z W IE R Z Ą T  R Z E Ź N Y C H
• TUCZNIKÓW • MACIOR • KNURÓW 

SPRZEDAŻ WARCHLAKÓW

SKUP MACIOR, 
KNURÓW 

I TUCZNIKÓW
Przelew 3  dni

tel. 691 744 453 
(65) 572-29-54

DOBRA CENA

U b o j n i a

S k u p  b y d ł a  

r z e ź n e g o

Konkurencyjne ceny 
Gotówka

Zapraszamy do Współpracy 

Teł. 6 6 3  702  2 3 8

KD 1PD

C t H
Odbieramy pojedyńcze sztuki
Płatne z VAYem przy odbiorze

Tel. 667 300 427

N a jn o w s ze

O G RO DZENIA

POW LEKANA, O C YN K O W A N A

w w w .ja ro c in s k a .p l

DANPOL
ZDZIECHOWA

KUPUJEMY
maciory i knury

Odbiór z gospodarstwa 
Płatność gotówką 

lub szybki przelew

tel. 608 439 125 
609 218 648

Ubojnia Bola

SKUP BYDŁA 
RZEŹNEGO

OFERUJEMY TAKŻE
UBÓJ Z KONIECZNOŚCI 

NA TERENIE 
GOSPODARSTWA

od 01 .01 .2017  r. 
nowe numery:

tel kom. 517 955 207 
oraz 517 955 204 

tel. do biura: 65 572 50 07
Z A P R A S Z A M Y  

D O  W S P Ó Ł P R A C Y !

i

PRZEDSIĘBIORSTW O

„B IS ”
SKUP I SPRZEDAŻ

JAŁOWIC
HODOWLANYCH
I UŻYTKOWYCH

od 7 miesiąca cielności
ZGŁOSZENIA 65/57-38 631.65/57-27-336 

pon -pt. 8 " -1 4 "

W NUMERZE:

Jak kupić ziemię 
na licytacji

¥
Efektywne nawożenie 

rzepaku

Ptasia grypa - problem  
nie tylko dużych ferm

Postawił na oborę 
uwięziową

Bariery przy budowie 
chlewni

K O M P L E K S O W Y

M O N T A Ż 0 660132 797

E-wydanie miesięcznika oraz codzienna 
porcja nowych informacji dostępne na portalu

w w w .w ie sc iro ln icze .p l

http://www.jarocinska.pl
http://www.wiescirolnicze.pl
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Kwoty, które producenci otrzy
mują za żywiec wieprzowy, zmieniają 
się z dnia na dzień. Jeśli nie mają 
2 góry zakontraktowanego tuczu, 
nie mogą być pewni tego, ile zaro
bią. Na przestrzeni dwóch lat ceny 
wahały się między 2,80 a 5,60 zł/ 
kg (badanie przeprowadzone przez 
Wieści Rolnicze od stycznia 2015 do 
grudnia 2016 roku, ceny pochodzą 
°d pośredników skupujących tucz
niki i ubojni). We wrześniu 2016 r. 
ceny detaliczne wieprzowiny były
0  5,5% wyższe niż we wrześniu 2015 r.
1 7,5% wyższe niż w grudniu 2015 r.

Dokładnie rok temu rolnicy z wo
jewództwa śląskiego wyszli na ulice, 
tamując ruch pojazdów w Waleńczo- 
wie i Przystajni. Jan Sas, hodowca 
trzody chlewnej w cyklu zamkniętym 
i bydła mięsnego z Antonowa (powiat

na szczęście rolnicy obronili się sami 
i dziś zdają się puszczać w niepamięć 
sytuację sprzed roku.

Na początku stycznia 2016 r. ogło
szono, że będą dopłaty do produk
cji tuczników w wysokości 70 zł do 
sztuki. Do 18 marca ARiMR przyjęła 
ponad 60 tysięcy wniosków. Zainte
resowanie było tak duże, że kwota 
musiała zostać obniżona i w efek
cie prezes Agencji Rynku Rolnego 
poinformował, że wysokość wspar
cia przysługującego na sztukę wy
niesie 2 0 ,1 0  zł, natomiast do świń 
o numerze identyfikacyjnym, który 
jest numerem siedziby stada produ
centa świń ubiegającego się o wspar
cie wyniesie 40,22 zł na sztukę. - Ja  
złożyłem wniosek i dostałem 20 tysięcy. 
To był niezły zastrzyk gotów ki, choć 
wolałbym, aby ceny żywca były wyższe.

a niejednokrotnie są zmuszeni do 
wygaszania swojej działalności.

Obecnie to, co dzieje się za naszy
mi zachodnimi granicami w związku 
z cenami żywca wieprzowego, ma 
ogromne przełożenie na sytuację 
wewnątrz kraju. Dlatego hodowców 
trzody powinna cieszyć informacja, 
że utrzymują się nadal dość wysokie 
ceny w Niemczech. Jak podaje Kra
jowy Związek Pracodawców-Produ
centów Trzody Chlewnej - stopniowo 
zaczął pojawiać się zwiększony popyt 
ma świeże mięso w Niemczech i Au
strii. „We Francji gracze rynkowi mówią 
o coraz bardziej pustych magazynach. 
Przetwórcy zaczęli produkcję świątecz
ną. W H olandii cena wzrosła o 1 cent 
jeszcze w ubiegłym tygodniu z powodu 
ożywienia popytowego ”- czytamy w ko
mentarzu Aleksandra Dargiewicza

ARiMR WYDAŁA KOMUNIKAT

Nowe zasady 
znakowania świń

Ceny żywca 
od 2,80 do 5,60
J  Ustalanie cen żywca wieprzowego jest jak spekulacja giełdowa. Trudno cokolwiek 
Przewidzieć, a przy ich określeniu-trzeba brać pod uwagę nie tylko to, co się dzieje 
^a polskim, ale także na europejskim rynku.

Mobucki), byl uczestnikiem protestu. 
~ Przede wszystkim  chcieliśmy zwrócić 
uwagę rządzącym  - nowej władzy; że 
cetla 2,80 za kilogram  żywca to je s t 
50% tej ceny, która obowiązywała ja k iś  
CZas temu. W tej chwili trzeba dopłacić 
P°nad 100 z ł do każdego tucznika. 

,  ^ ś l i  ktoś m a parę sztuk, to m oże tego 
I  nie odczuje, ale je śli ktoś chowa 100 
I  ^  więcej tuczników i traci taką kwo- 

na każdej sztuce... rachunek je s t 
| prosty - opowiadał wtedy. W odpo- 

J  wiedzi rząd podjął się wykonania 
planu naprawczego, w którym: miał 
Ustąpić rozwój stad zarodowych 

r  0 ra2  wsparcie zakupu materiału ge
netycznego (dofinansowanie progra
mu hodowlanego dla instytutów np. 
hstytutu Zootechniki, które powinny 
°dsprzedawać materiał po preferen
cyjnych cenach), uproszczenie zasad 
P°zyskania wsparcia inwestycyjnego 
w ramach PROW, powiązanie wspar
t a  PROW z dofinansowaniem ze 
lodków krajowych inwestycji to- 
warzyszących, np. biogazownie 
2 NFOŚiGW, utworzenie funduszu 
stabilizacji dochodów dla hodowców 
trzody chlewnej, uruchomienie fundu
szu poręczeniowego (BGK) dla ubojni
1 Przetwórni z kapitałowym udziałem 
r°lników, uruchomienie funduszu  
ubezpieczeń wzajemnych w zakresie 
rekofnpensat za straty w produkcji rol- 
nej, w tym w chowie trzody chlewnej, 
Podniesienie jakości doradztwa dla 
r°lników - szeroko zakrojona akcja 
wXjazdów studyjnych, połączonych
2 Pozyskiwaniem know-how w za- 
rcsie nowoczesnych metod hodowli,

żywienia i budowy budynków. Część 
2 tych obietnic została spełniona, ale

Uważam, że je śli ktoś m iał 30 czy 50  
tuczników, to w ogóle nie opłacało m u  
się wypełniać wniosku - tłumaczy Da
niel Skonieczny, producent 1.200 szt. 
trzody chlewnej w cyklu otwartym.

Od początku 2016 roku ceny 
żywca stopniowo pięły się ku górze, 
w marcu osiągając pułap 4 złotych 
za kilogram tucznika, w maju 4,50 zł, 
a w czerwcu 4,70 zł. Rekord padł 
w lipcu, gdy płacono nawet 5,60 zł 
za żywą wagę! Klasa E  natomiast 
kształtowała się na poziomie 6,70 zł 
za kilogram. Nastroje rolników po
prawiły się, choć cały czas bali się, 
że sytuacja rynkowa ulegnie zmia
nie, a stawka, jaką im płacono za 
zwierzęta zostanie obniżona. Tak 
się nie stało, dobra passa utrzymuje 
się, z niewielkimi zniżkami, do chwili 
obecnej. Zadowolenie producentów 
widać w inwestycjach, których się 
podejmują - na terenie całego kraju 
powstaje wiele nowych tuczami. Ho
dowlę dodatkowo wspiera urucho
miony w tym roku program PROW  
na dofinansowanie produkcji prosiąt 
w wysokości 900 tysięcy złotych.

W Polsce bardzo poważnym 
problemem jest choroba ASF, która 
zamyka przed polskimi eksporterami 
część rynków, w tym chiński, który 
w 2016 r. był szczególnie korzystny dla 
unijnych producentów. Dodatkowo 
może ona ograniczać konsumpcję na 
rynku krajowym, zwłaszcza w sytu
acji niskich cen drobiu. Wydawałoby 
się, że postępujący w Polsce pro
blem związany z ASF zagrozi pro
dukcji tuczników. Jednakże.dotyczy 
on konkretnych terenów, na których 
rzeczywiście rolnicy tracą pieniądze.

z KPPTCH. Wydaje się, że oferowana 
liczba tuczników w U E nie zaspokaja 
potrzeb zakładów ubojowych. Prze
twórcy poszukują większych ilości 
wieprzowiny. „W notow aniu w dniu  
16.11.2016 cena niem iecka została  
podniesiona o 2 centy do wysokości 
1,54 €/kg W BC ” - podaje KZPPTCH. 
Nie bez znaczenia na sytuację na eu
ropejskim, a więc też polskim rynku 
wieprzowiny, miały wyboiy w USA.
- Wybór Donalda Trumpa w USA na 
prezydenta wzmocnił walutę europejską 
w stosunku do złotów ki - stwierdza 
Aleksander Dargiewicz.

- Nie ma wątpliwości, ze w następ
nych m iesiącach nowego roku ceny 
trzody będą wyższe niż rok wcześniej, 
choć skala ich wzrostu m oże z różnych 
względów być niższa od oczekiwanej
- tłumaczy Danuta Zawadzka z In
stytutu Ekonomiki Rolnictwa i Go
spodarki Żywnościowej. Wyższe ceny 
będą niewątpliwie poprawiały opła
calność chowu. - We wrześniu relacja 
cen: trzoda - żyto wyniosła 1:8,8, nato
m iast trzoda - jęczm ień 1:7,8. W paź
dzierniku mogło to być odpowiednio 
1:8,4-8,6 oraz 1:7,5-7,7. Relacje te są 
o 15-20%  szersze n iż rok wcześniej. 
Można je  więc uznać za dobre. Powinny 
one prowadzić do zm niejszenia stopy 
spadku pogłowia w grudniu 2016 r. 
oraz w czerwcu 2017 r. - opisuje spe
cjalistka. Wpływ na to mogą mieć jed
nak obawy rolników związane z ASF. 
Warto zaznaczyć, że we wrześniu, 
pierwszy raz, ceny prosiąt były wyższe 
niż rok wcześniej o 8 ,6 %, co potwier
dza większe zainteresowanie chowem 
świń.

KSENIA PIĘTA

Ogłoszony 14 grudnia komu
nikat w sprawie znakowania świń, 
zmienia dotychczasową interpre
tację przepisów. Do tej pory przyj
mowano, że zakupione zwierzę 
najpóźniej po 30 dniach przeby
wania w stadzie powinno zostać 
oznaczone tatuażem. Obecnie 
oznaczenia można dokonać nie

później niż przed opuszczeniem 
przez to zwierzę siedziby stada. 
Jak czytamy w komunikacie pra
sowym Agencji Restrukturyzacji 
i Modernizacji Rolnictwa, zmiana 
jest wynikiem zgłaszanych uwag 
odnośnie znakgwania - szczegól
nie prosiąt.

(HD)

To trzeba w iedzieć!
•  w przypadku świń urodzonych w danej siedzibie 
stada, wprowadzono obowiązek oznakowania tych 
zwierząt w terminie 30 dni od dnia ich urodzenia, 
przez założenie na lewą małżowiną uszną kolczyka 
zawierającego numer siedziby stada urodzenia. Fakt 
oznakowania tych zwierząt należy zgłosić w terminie 
7 dni od dnia oznakowania kierownikowi biura 
powiatowego Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 
Rolnictwa,

•  w przypadku, gdy Świnia została przewieziona do 
siedziby stada innej niż ta, w którym zwierzą sią urodziło 
i Świnia przebywa w niej dłużej niż 30 dni, wprowadzono 
obowiązek dodatkowego oznakowania tatuażem
z numerem siedziby stada, w której świnie przebywają 
dłużej niz miesiąc. Ustawa nie wskazuje terminu 
wykonania tego oznakowania, w związku z tym należy 
przyjąć, że musi być ono wykonane nie później niż przed 
opuszczeniem siedziby stada. Fakt oznakowania zwierząt 
należy zgłosić w terminie 7 dni od dnia oznakowania 
kierownikowi biura powiatowego Agencji Restrukturyzacji 
i Modernizacji Rolnictwa,

•  skrócono z 30 do 7 dni termin na zgłaszanie do 
Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa przez 
posiadaczy świń zdarzeń powodujących zmniejszenie lub 
zwiąkszenie liczby zwierząt w siedzibie stada,

•  w przypadku zagrożenia wystąpienia lub wystąpienia 
choroby zakaźnej zwierząt podlegającej obowiązkowi 
zwalczania i określenia obszaru zapowietrzonego, 
zagrożonego lub innego obszaru podlegającego 
ograniczeniom, wprowadzono na tych obszarach 
obowiązek zgłaszania w ciągu 24 godzin zwiąkszenia lub 
zmniejszenia liczebności stada oraz uboju zwierzęcia 
gospodarskiego,

•  wprowadzono obowiązek sporządzania raz do 
roku, nie później jednak niż w dniu 31 grudnia, spisu 
wszystkich zwierząt przebywających w danej siedzibie * 
stada i przekazywania informacji o wynikach tego spisu

t do Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa 
w terminie 7 dni od dnia dokonania tego spisu.

Fot. JackF, A, Budimir Jevtic, volkovslava - www.fotoiia.pl
ź r ó d ło :  A R  IM

Rolnik może przetwarzać 
i handlować

Od początku roku obowiązują 
nowe przepisy prawne, dzięki któ
rym rolnicy bez płacenia podatku 
mogą sprzedawać swoje produk
ty bezpośrednio konsumentom. 
Wystarczy, że o zamiarze prowa
dzenia handlu detalicznego poin
formują odpowiednie instytucje. 
Jeśli zechcą prowadzić produkcję 
i sprzedaż produktów pochodzenia 
zwierzęcego i żywność złożoną 
(np. pierogi z mięsem) - swoją 
działalność (30 dni przed jej uru
chomieniem) powinni zarejestro
wać w Powiatowym Inspektoracie 
Weterynarii. Natomiast w przy
padku produktów pochodzenia 
roślinnego - zgłoszenie następuje

Więcej informacji na portalu 
www.wiescirolnicze.pl

w Powiatowej Inspekcji Sanitarnej. 
Sprzedaż jest całkowicie zwolnio
na z podatku w przypadku, gdy 
rolnik osiągnie roczny przychód 
w wysokości 20 tys. zł. Powyżej tej 
kwoty proponuje się 2 % podatek 
ryczałtowy. Rolnik powinien też 
zmieścić się w ilościowych limi
tach sprzedaży, określonych w roz
porządzeniu, po przekroczeniu 
których również może skorzystać 
z ryczałtu. Gospodarz w swojej 
kuchni może przetwarzać różnego 
rodzaju produkty. W przypadku 
pozyskania mięsa, mąki czy wy
tłoczenia oleju musi to następo
wać jednak w zakładach do tego 
przeznaczonych. (red)

iesaromicze.pl
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NOWE MIASTO

Nie wyobrażają sobie, żeby 
szkoła przestała istnieć
1  - Paranoja! Wieś gminna i tutaj miałoby nie być szkoły? To jest bezsens! - stwierdziła jedna z mam na spotkaniu 
dotyczącym przyszłości placówki w Nowym Mieście.

► CO Z KOLNICZKAMI? 1

Szkole w Nowym Mieście poświę
cone było spotkanie rodziców zorga
nizowane z ich inicjatywy w Gmin
nym Ośrodku Kultury. Radna i sołtys 
Agnieszka Król, a także wójt Aleksan
der Podemski zapoznali wszystkich 
z kilkoma koncepcjami dotyczącymi 
przyszłości oświaty w gminie, a szcze- 
gólnie w Nowym Mieście. - Przez 
10 lat ubyło nam w szkołach 350dzieci. 
10 oddziałów. To jest, proszę państw a, 
szkoła nowomiejska w dobrych czasach
- podkreśliła Agnieszka Król. Obecna 
baza oświatowa w Klęce i Nowym 
Mieście okazuje się być zbyt duża 
w porównaniu z aktualnymi potrze
bami.

Odnosząc się do koncepcji wój
ta, by w Klęce wprowadzić oddziały 
I-VT, a w Nowym Mieście - VII-VIII, 
sołtyska przyznała, że jej zdaniem od 
września powinny funkcjonować pełne 
szkoły ośmioklasowe w obu miejsco
wościach. - My też tak chcem y! - wo
łali rodzice. - Powinniśmy rozm awiać 
o jedynym  m odelu do zaakceptowania 
przez wszystkich - I-VI1I, a nie ja k ieś  
klasy VII-VIIIczy V l-V lll. Powinniśmy 
rozmawiać, ja k  to zrobić, żeby to się 
udało zrobić - podkreślali.

- To nie je s t ja ka ś rzecz nie do zre
alizowania - przyznał w dyskusji wójt.

Muszelki i pisuarki 
ekspresowo!

' Dyrektor Zespołu Szkół w Nowym 
Mieście, Piotr Nowakowski, zapewnił, 
że placówka jest gotowa na stworze
nie podstawówki w pełnym zakresie.
- M ożna to spokojnie zaplanować w ten 
sposób, żeby te najm łodsze dzieci nie 
spotykały się z tym i najstarszymi. M oż

liwości je s t bardzo dużo - stwierdził.
Agnieszka Król opowiedziała, 

jakie istotne kwestie zostały już omó
wione i właściwie załatwione. -Ja  ju ż  
dzw oniłam  do pana dyrektora w tej 
sprawie. Mówię: - Dobrze, sale są, są 
pawilony, je s t patio, m ożem y oddzielić 
dzieci. Co z sanitariatami? Pan dyrektor 
na to: - M amy pięć sanitariatów. - No, 
ale trzeba gdzieś zrobić te m ałe m u
szelki, te m ałe pisuarki. Rozmowa była 
we wtorek - informowała radna. - Pan 
dyrektor zapytał: - Na piątek m ają być? 
Sala przyjęła tę informację oklaskami.
- Rozm aw iam  potem  z radnym . L e
szek (Zacharyasz - przyp. red.) mówi:
- Kupicie materiały, to zrobię za darm o!

Rodzice pomogą
Dyrektor placówki zapewnił, że 

szkoła nie potrzebuje pieniędzy na 
inwestycje. - Myślę, że opierając się 
o środki, które mamy, szkoła byłaby 
przygotowana, żeby zadziałać w nowej 
postaci i przyjąć również tych najm łod
szych - powiedział Piotr Nowakow
ski. Z sali słychać było też kolejne 
zapewnienia o wsparciu w kwestii 
utworzenia pierwszych klas. - Zrobi
my to z własnych środków - ja ko  rada 
rodziców i szkoła w Nowym Mieście. 
Myślę, że z  tym nie będzie problem u  
- deklarował jeden z rodziców. Roz
mawiano też o stworzeniu oddziału 
przedszkolnego. - Są na to warunki,

są możliwości techniczne, dydaktyczne, 
za tym idą pieniądze. Jeśli będzie*taka 
wola, nie wierzę w to, że radni i pan  
wójt będą przeciw ni - podsumowała 
Agnieszka Król.

Rodzice jednogłośnie stwierdzili, 
że nie wyobrażają sobie, by nowomiej
ska placówka przestała istnieć. - N ie 

je s t dla m nie zaskoczeniem , że chcecie 
państwo, żeby ta szkoła tutaj była. Jakby 
było w tej sprawie cicho, nic by się nie 
działo, ja  bym wcale nie był spokojny. 
Ja  bym wiedział, że po podjęciu uchwały 
w lutym, zacząłby się szum , aw antu
ra, wypowiadanie niepotrzebnych słów  
- dodał wójt.

ANNA KOPRAS-FIJOŁEK

W Szkole Podstawowej w Kolnicz- 
kach brakuje pomieszczeń, żeby 
stworzyć pełną, liczącą osiem klas 
placówkę. Zajęcia musiałyby się od 
września odbywać na dwie zmia
ny. Można by też dowozić uczniówl 
siódmej i ósmej klasy do Nowegol 
Miasta. - Może się jeszcze okazać,1 
że w Kolniczkach będzie szkoła p e i \  
nowymiarowa. Będą szukać m o ż liJ  
wości, żeby te wszystkie dz iec i tam] 
pozosta ły - mówi wójt Aleksander f 
Podemski.

► GDYBY BYŁA
PEŁNOODDZIAŁOWA SZKOŁA 
W NOWYM MIEŚCIE I KLĘCE
Jeśli zarówno w Nowym Mieście, jak 
i w Klęce utworzone zostałyby pełne, 
ośmioklasowe szkoły, w tym roku na 
pewno nie byłoby i tu, i tu pierwszej 
i piątej klasy - jest za mało dzieci. 
Optymalna sytuacja będzie miała 
miejsce dopiero za 6 lat - wtedy po- m  
wstanie po osiem oddziałów w Klęce |  
i Nowym Mieście. Na razie wiadomo, 
że stworzenie wyłącznie siódmych fe 
i ósmych klas to za mało. - Ta kom m  
cepcja nie ura tu je  szkoły w Nowym m  
M ieście . Kończy s ię  g im nazjum , I 
kończy s ię  te c h n ik u m  i z o s ta jH  
cz te ry  klasy - dw ie siódm e, dwie 
ósme, koniec na tym. N ie jesteśmy 
w stanie z tych czterech oddziałów 
stw orzyć szko ły  - zauważa radna

| ► PROPOZYCJA 
i  PRZEWODNICZĄCEGO
1 RADY GMINY, WALDEMARA '
2 TOMASZEWSKIEGO

• Zrobienie jednego obwodu |
w całej gminie. I

• Przyjęcie uczniów z VII i VIII kla$l 
z Boguszyna i Chociczy, a nawet I  
klasy VI, w Nowym Mieście, f

• Przedszkole w Chociczy 
pozyskałoby siedzibę w obecnej I 
szkole.

• Stworzenie przez rodziców 
stowarzyszenia i niepublicznej j 
szkoły w Nowym Mieście.

Subwencja, którą otrzymuje gmin*
- ok. 8 min zł - wystarcza tylko na 
wynagrodzenia nauczycieli. Na pefl' 
sje wszystkich pracowników wydaw3'. 
nych jest ponad 10 min zł. W s z y s tk ie  I 
wydatki pochłaniają 15 min zł.

138 osób
pracuje w Wielkopolskiej 
Wyższej Szkole Społeczno- 
Ekonomicznej w Środzie Wlkp.

Wielkopolska Wyższa Szkoła Społeczno-Ekonomiczna 
w Środzie Wlkp. kształci w kierunkach: pedagogika, 
ekonomia, praca socjalna, informatyka w różnych 
specjalnościach - obecnie około 1.500 studentów. 
Natomiast w Zespole Szkół Akademickich uczy się 
359 uczniów.

Podsumowali rok 
i rozpoczęli nowy

O osiągnięciach minionego 
roku i planach na następny mówi
li uczestnicy dorocznego spotka
nia pracowników Wielkopolskiej 
Wyższej Szkoły Społeczno-Ekono
micznej oraz Zespołu Szkół Akade
mickich w Środzie Wlkp. (liceum, 
gimnazjum i szkoły podstawowej).

Rektor WWSSEdoc. dr Przemy
sław Frąckowiak złożył wszystkim no
woroczne życzenia, a następnie prof. 
Ireneusz Kubiaczyk podsumował mi
niony rok i poinformował zebranych 
o planach na następny. Stwierdził, że 
2016' był rokiem dobrego rozwoju 
uczelni oraz prowadzonego przez 
nią i Fundację Edukację - Zespołu 
Szkół Akademickich.

W 2016 roku uczelnia uzyskała

zgodę na prowadzenie studiów na 
wydziale nauk społecznych w Kali
szu i Legnicy. Będą tam prowadzone 
studia na kierunkach: pedagogika 
i ekonomia według takiego samego 
programu i na takich samych spe
cjalnościach jak w Środzie Wlkp.

Senat Wielkopolskiej Wyższej 
Szkoły Społeczno-Ekonomicznej, 
który obradował przed spotkaniem, 
pozytywnie zaopiniował propozycję 
rozbudowy szkoły o kolejny budynek 
dydaktyczny oraz utworzenie przed
szkola. WWSSE przygotowuje rów
nież wniosek do ministerstwa nauki 
i szkolnictwa wyższego o uprawnie
nia do nadawania stopnia doktora 
oraz prowadzenia studiów dokto
ranckich. (red.)

KAŻDEGO DNIA NOWE INFORMACJE j a r o c i ń s k a
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I
EDMUND SZCZEPAŃSKI
I. 80 (Stawoszew) 
STEFAN WANCEK
I. 91 (Wolica Kozia)

LEOKADIA LEŚNIEROWSKA
I. 93 (Żerków)
MARIA KOŚCIELNA
I. 85 (Witaszyce)

HELENA PLESIAK
I. 85 (Lubinia Mata) 
ANNA LUDWICZAK
I. 87 (Cielcza)

MARTA KRAWCZYK
I. 80 (Witaszyczki)
PRZEMYSŁAW GURZYŃSKI
I. 52 (Jarocin)

R odzinom  zm arłych składam y w yrazy współczucia Z A T R Z Y M A J SIĘ

Burmistrz skarżył się biskupowi przy opłatku
J  Jak co roku ordynariusz diecezji kaliskiej przybył na zaproszenie władz Jarocina na spotkanie noworoczne do ratusza. Życzenia 
i dzielenie się opłatkiem poprzedziła msza św. w kościele św. Marcina. Burmistrz Adam Pawlicki witając hierarchę podkreślił, że 2017 
rok to rok jubileuszu 760-lecia miasta, parafii, ale również ćwierćwiecza diecezji kaliskiej.

a
*

Y  j

e

zgłoszone na gminny konkurs do
tyczący świętomarcińskich zwycza
jów, a od burmistrza - najnowszą 
publikację regionalną, czyli „Uwagi 
do kroniki kościoła katolickiego w Ja
rocinie spisane przez ks. W. Lewan
dowskiego proboszcza”. Poproszony 
o zabranie głosu ordynariusz diecezji 
zaznaczył, że to, co najważniejsze

zawarł w czasie kazania na mszy św. 
- M uszę tylko powiedzieć, że dopiero 
później dowiedziałem się, że tam  iskrzy 
trochę. To kazanie wynikało z  Tygo
dnia Jedności, a nie pod  ten temat. Ale 
uderz w stół, a nożyce się odezwą - za
znaczył biskup, a zebrani nagrodzili 
go oklaskami.

(Is)
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Zebrani w ratuszu dali się namówić na wspólne śpiewanie

„Spieszmy się kochać ludzi, tak szybko odchodzą ”
/Jan Twardowski/

Serdeczne podziękowanie rodzinie, księdzu proboszczowi, 
znajomym, sąsiadom, mieszkańcom ul. Golskiej, opiekunkom 
GOPS-u w Jaraczewie i wszystkim tym, którzy okazali pomoc 

i współczucie, ofiarowali liczne msze święte, złożyli kwiaty oraz 
odprowadzili na miejsce wiecznego spoczynku

ś . t p .
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Koncert w wykonaniu uczniów Społecznego Ogniska 
Muzycznego w Jarocinie Na koniec podzielili się opłatkiem i złożyli życzenia

W kazaniu ksiądz biskup Edward więc to oni m ają dopilnować swoich Jako najważniejsze zadanie wskazał 
Janiak, nawiązując do trwającego wnuczków, żeby przekazać w iarę”. To budowę mieszkań czynszowych. Na- 
Jygodnia Modlitw o Jedność Chrze- je s t naprawdę wielki dar - podkreślił wiązał też do kazania wygłoszonego 
ścijan, mówił o tym, jak ważne są: biskup Janiak. - Niech to dzisiejsze przez biskupa Edwarda Janiaka. - To

“ spotkanie um ocni naszą w zajem ną wszystko udaje się osiągać poprzez to, że
więź i usposobi do budowania jedności tworzymy jedność: gm ina z powiatem , 
w środowiskach naszego codziennego z parlam entem  lokalnym. Do tej pory 
życia. Wychodząc ze świątyni pomyślmy również z parlam entem  powiatowym, 
o tym, co m ożem y zrobić. M oże warto ale tu ta j jedności zaczęło brakow ać 
się do kogoś odezwać ja ko  pierwszy,

jednoczenie, zgoda i współpraca 
w życiu każdego człowieka, rodziny, 
Kościoła i ojczyzny. Wspomniał też 
0  swojej niedawnej wizycie w sank
tuarium Matki Bożej z Gwadelupę, 
gdzie znajduje się jedyny wizerunek 
Maryi nie namalowany ręką ludzką. 
" Tani przybywa ponad  20 m ilionów  
ludzi rocznie. My wiemy, że je st to sam a 
M atka Boża co w Częstochowie czy Lo
urdes. Ale to je st szczególne m iejsce dla 
rodzin. Wczoraj obchodziliśm y Dzień 
Babci, a dzisiaj Dzień D ziadka. A to 
właśnie przed  rodzicam i i dziadkam i

. • u  • i  »

Serdeczne podziękowanie za zamówione msze św., za złożone 
kwiaty, za udzielaną pomoc Pani doktor Aleksandrze Florczyk 

i Pani pielęgniarce Annie Kaweckiej, wszystkim, którzy uczestniczyli 
w uroczystości pogrzebowej naszej mamy

ś . t p .
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zadzwonić, odwiedzić czy podać rękę 
- stwierdził na koniec.

Po Eucharystii odbyło się spotka
nie opłatkowe, na które w tym roku 
przybyło niewielu radnych i przed
stawicieli organizacji i instytucji. Bur
mistrz Adam Pawlicki zaznaczył na 
początku swojego wystąpienia, że niej j r ^ t u  ru u ź iL u rru  i u^ iu u ru u rru  a w u jc g u  w j a u j p i t m a ,  z - t  m t

stoi wielkie zadanie przekazywania wia- będzie mówił o tym, co zostało wyko- 
ry  O tym m ówił też do nas, biskupów  nane w zeszłym roku, ale o planach 
Ojciec Święty podczas wizyty w Krako- na 2017 rok, który ma być rekordo-
wie: „Zwracajcie się do dziadków. Przy- wym pod względem inwestycji. Ich
Pominajcie. Rodzice często są zajęci, poziom ma przekroczyć 2 0 0  min zł.

i 30 stycznia m am y wniosek o odwo
łanie starosty i zarządu. (...) Cele są 
bardzo ambitne. I  niektórzy nam  wręcz 
tę jedność w realizacji tych celów za
rzucają, że burm istrz ze starostą m ó
wią jednym  głosem . A  ja k im  głosem  
pow inni m ówić? Pięciom a głosam i? 
To ja ka  to współpraca, jedność i dą
żenie do realizacji celów, je ś li każdy 
m iałby realizować inne? - pytał Adam 
Pawlicki. W prezencie od dzieci ze 
Szkoły Podstawowej nr 2 w Jaroci
nie biskup kaliski otrzymał wydane 
w formie książki prace plastyczne

r

Pani Helenie Gładczak 
serdeczne wyrazy współczucia 

z powodu śmierci

MAMY
składa

redakcja „Gazety Jarocińskiej"

V. J
OFFHIA CENY USEUG POMNIKI WSPOMNIENIA KONTAKT

ww w .jezierskisc.pl

CAŁODOBOWE KOMPLEKSOWE 
PSŁUG1 POGRZEBOWE B.W. PAUL

C Z Ł O N E K  P O L S K IE J  IZ B Y  P O G R Z E B O W E !

63-200 Jarocin, ul. Szpitalna 4 
Biuro obsługi klienta czynne od 8.00 do 17.00 

tel. k()m;.M.509/660-948^całodoJ>ow>k509/A20^ 121
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601-869-111
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OFERTA USŁUG ru im u iu
CMENTARNO

POG RZEBOW YCH NAJTAŃSZE USŁUf

KOMPLEKSOWE
USŁUGI
POGRZEBOWE

JAN MARCINIAK
J a ro c in , u l. M o n iu s z k i lO a  
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c z y n n e  od 8 0 0  do 1 7 .0 0  
ca ło d o b o w o  te l 6 0 4 - 2 4 2 -4 8 9

OFERUJEMY NISKIE CENY 
GODNĄ I PROFESJONALNĄ OBSŁUGĘ

http://www.jarocinska.pl
http://www.jezierskisc.pl
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► PLEBISCYT GAZETY JAROCIŃSKIEJ NA SPORTOWCA I TRENERA 2016 ROKU

Trwa glosowanie na Spor
towca i Trenera Roku 2016. Ry
walizacja jest bardzo zacięta. 
W plebiscycie na najpopularniej
szego sportowca do poniedział
ku prowadziła taekwondzistka 
Matylda Marcinkowska z UKS-u 
Taekwondo Jarocin (stan na po
niedziałek, 23 stycznia). Tuż za 
nią byli Jakub Musiał (Biegacze 
Jarocin) i Zuzanna Kaczmarek, 
kolejna taekwondzistka - tym ra
zem z Białych Tygrysów Jarocin. 
To się jednak w każdej chwili 
mogło zmienić. Wszystko zależy 
od Waszych głosów.

W pierwszym etapie plebi
scytu można oddawać głosy na 
swoich faworytów do piątku 27 
stycznia do godz. 16.00 (kupo
ny) i do 20.00 (sms-y). Dzie
sięciu sportowców z najwięk
szą liczbą punktów awansuje 
do decydującej fazy konkursu. 
Spośród nich wybierzecie zwy
cięzcę. Uwaga! W  ko lejnym  
etapie dziesiątka sportowców 
otrzym a nowe num ery, pod 
które będzie m ożna wysyłać 
sms-y (koszt się nie zm ien i), 
a liczn ik  pun któw  zostanie  
„w yzerowany”.

W plebiscycie na Trenera 
Roku 2016 wszystko zosta
je, jak dotychczas. Na swoje
go faworyta można głosować 
do 15 lutego. W  kolejnym 
numerze napiszemy, kto jest 
w czołówce.

Pamiętajcie, że mamy dla 
Was nagrody! Zdobędą je ci, 
których uzasadnienia na ku
ponach do głosowania będą 
najbardziej oryginalne. Jeśli 
natomiast chcecie się zapo
znać z sylwetkami wszystkich 
kandydatów - znajdziecie je na 
jarocinska.pl.

(seb)

W YNIKI PLEBISCYTU NA 
NAJPOPULARNIEJSZEGO  
SPORTOWCA ROKU 2 0 1 6
(z 23 stycznia)

1. Matylda Marcinkowska
2. Jakub Musiał
3. Zuzanna Kaczmarek
4. Anna Zbawiona
5. Julita Jagodzińska

, 6. Michał Gurgul
7. Przemysław Kuświk
8. Alicja Końszczyńska
9. Olga Bachorska
10. Patryk Bzowy

NAGRODY 
W  PLEBISCYCIE NA 
NAJPOPULARNIEJSZEGO  
SPORTOWCA ROKU 2 0 1 6

I. Bon o wartości 300  zł 
do sklepu Wednesday
11. Dwa treningi EMS 
elektrostymulacji mięśniowej 
ufundowane przez Atlas FC
III. Karnet open do Atlas 
Fitness Club

Pierwsza runda dobiega końca. 
Zostato kilka dni na gtosowanie
LISTA KANDYDATÓW DO TYTUŁU SPORTOWCA ROKU 2016
► PATRYCJA ADAMKIEWICZ ► JULITA JAGODZIŃSKA ►

V-

sms o treści gj.-sport.l pod numer 7 1 4 8  smso treści gj.sport.16 pod numer 7 1 4 8 '
► MATEUSZ ANDRZEJCZAK, ► MICHALINA JAŚKOWIAK ►

DANIEL MRÓWCZYŃSKI, sms o treści gj.sport.17 pod numer 714 8
STANISŁAW SZYNAKA-TOMASZEWSKI ► ZUZANNA KACZMAREK ►
sms o treści gj.sport.2 pod numer 7 1 4 8  sms o treści gj.sport.18 pod numer 7 1 4 8

► IGA BACHORSKA ► WERONIKA KAIK ►
sms o treści gj.sport.3 pod numer 7 1 4 8  sms o treści gj.sport.19 pod numer 714 8

► OLGA BACHORSKA ► STANISŁAW KIEŁ ►
sms o treści gj.sport.4 pod numer 7 1 4 8  sms o treści gj.sport.20 pod numer 714 8

► DOMINIKA BAŁASZ, ► ALICJA KOŃSZCZYŃSKA ►
KINGA JANKOWSKA, sms o treści gj.sport.21 pod numer 71 4 8
OLIWIA ŁAWICKA ► REMIGIUSZ KORZENIEWSKI ►
sms o treści gj.sport.5 pod numer 7 1 4 8  sms o treści gj.sport.22 pod numer 71 4 8

► ANDRZEJ BORKIEWICZ ► ALICJA KOWAŃDY ►
sms o treści gj.sport.6 pod numer 7 1 4 8  sms o treści gj.sport.23 pod numer 714 8

► SZYMON BRYLL ► SZYMON KRAWCZYK ►
sms o treści gj.sport.7 pod numer 7 1 4 8  sms o treści gj.sport.24 pod numer 7 1 4 8

► DOMINIK CHMIEL ► MARTYNA KUJAWA ►
sms o treści gj.sport.8 pod numer 7 1 4 8  sms o treści gj.sport.25 pod numer 714 8

► KAROL DANIELAK ► ALEKSANDRA ŁUKOMSKA ►
sms o treści gj.sport.9 pod numer 7 1 4 8  sms o treści gj.sport.26 pod numer 7 1 4 8

► PIOTR GARBAREK ► MATYLDA MARCINKOWSKA ►
sms o treści gj.sport.10 pod numer 7 14 8  sms o treści gj.sport.27 pod numer 714 8

► ALEKSANDRA GRYGIEL ► BARTOSZ Ml KLER ►
sms o treści gj.sport.il pod numer 7 14 8  sms o treści gj.sport.28 pod numer 714 8

► HUBERT GRZEBYSZAK ► JAKUB MUSIAŁ ►
sms o treści gj.sport.12 pod numer 7 14 8  sms o treści gj.sport.29 pod numer 7 1 4 8

► MARTA HOJAK ► MACIEJ PATERSKI ►
sms o treści gj.sport.13 pod numer 7 14 8  sms o treści gj.sport.30 pod numer 7 1 4 8

► JORDAN HOŁDERNY ► ADRIAN PAWLICKI ►
sms o treści gj.sport.14 pod numer 7 14 8  sms o treści gj.sport.31 pod numer 7 1 4 8

► PATRYCJA IGNASIAK ► KATARZYNA PÓŁROLNICZAK
sms o treści gj.sport.15 pod numer 7 1 4 8  sms o treści gj.sport.32 pod numer 7 1 4 8

LISTA KANDYDATÓW DO TYTUŁU TRENERA ROKU 2016
► DAWID BIERŁA ► ADAM PARUS ►

sms o treści gj.trener. 1 pod numer 71051 sms o treści gj.trener.7 pod numer 71051
► GRZEGORZ GAŁUSZKA ► ADRIAN POPŁAWSKI ►

sms o treści gj.trener.2 pod numer 71051 sms o treści gj.trener.8 pod numer 71051
► PAWEŁ JANAS ► ELŻBIETA SMOCZYŃSKA ►

sms o treści gj.trener.3 pod numer 71051 sms o treści gj.trener.9 pod numer 71051
► ALEKSANDER MATUSZEWSKI ► ADAM SOBCZAK ►

sms o treści gj.trener.4 pod numer 71051 sms o treści gj.trener.10 pod numer 71051
► ROBERT MIKLER ► ALEKSANDER STACHOWIAK ►

sms o treści gj.trener.5 pod numer 71051 sms o treści gj.trener. 11 pod numer 71051
► JANUSZ NIEDŹWIEDŹ ► JACEK TOMCZAK ►

sms o treści gj.trener.6 pod numer 71051 smso treści gj.trener. 12 pod numer 71051

PAWEŁ RADZI EWICZ
sms o treści gj.sport.33 pod numer
ROBERT SOBCZAK
sms o treści gj.sport.34 pod numer
MARTYNA STASIK
sms o treści gj.sport.35 pod numer
JAN TOMCZAK
sms o treści gj.sport.36 pod numer
AGNIESZKA WYPYCHOWSKA
sms o treści gj.sport.37 pod numer
DANIEL WRZALIK
sms o treści gj.sport.38 pod numer
ANNA ZBAWIONA
sms o treści gj.sport.39 pod numer
MACIEJ ŻARCZYŃSKI
sms o treści gj.sport.40 pod numer
MICHAŁ GURGUL
sms o treści gj.sport.41 pod numer
KRZYSZTOF GIERTYCH
sms o treści gj.sport.42 pod numer
MARCIN MICHALCZYK
sms o treści gj.sport.43 pod numer
PATRYK BZOWY
sms o treści gj.sport.44 pod numer
ALEKSANDRA STYŚ
sms o treści gj.sport.45 pod numer
PRZEMYSŁAW KUŚWIK
sms o treści gj.sport.46 pod numer
MARLENA MRÓWCZYŃSKA
sms o treści gj.sport.47 pod numer
ROKSANA JĘDRASZAK
sms o treści gj.sport.48 pod numer
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SEBASTIAN WASZKIEWICZ
sms o treści gj.trener. 13 pod numer
PIOTR WESOŁEK
sms o treści gj.trener. 14 pod numer
WOJCIECH WIŚNIEWSKI
smso treści gj.trener. 15 pod numer
BARTOSZ WŁODAREK
sms o treści gj.trener.16 pod numer
KAMIL STEFANIAK
sms o treści gj.trener.17 pod numer
ŁUKASZ STACHOWIAK
sms o treści gj.trener. 18 pod numer
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SPONSORZY

Wednesday
 ̂ ul. Wrocławska 20 (galeria Tobena)

Sport Center 
ul. Śródmiejska 6

Atlas
ul. Sportowa 6

ORGANIZATORZY

Jarociński

http://www.jarocinska.pl
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! SPORTOWIEC
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TRENER
-ROKU 201G-

REGULAMIN
PLEBISCYT NA NAJPOPULARNIEJSZEGO 
SPORTOWCA ROKU 2016

l W  zabawie bierze udziat 48 sportowców z powiatu jarocińskie
go oraz gminy Nowe Miasto nad Wartą bądź pochodzących 
2 tego terenu, ale reprezentujących barwy innych klubów 

1 ^  Polsce lub za granicą.
Plebiscyt składać się będzie z dwóch etapów:
1 etap: biorą w nim udział wszyscy sportowcy wytypowani 

l4lPrzez organizatora oraz osoby zgłoszone dodatkowo przez 
naszych czytelników i internautów. Po tym etapie wyłonionych 
wstanie 10 sportowców z największą ilością punktów (czas 

R w a n ia .  17.01.2017 do 27.01.2017 do godz. 20.00)f j .  - • “ ‘ ■LW I/ U V  C l  UU L U ,U U /
• etap: z 10 kandydatów wyłoniony zostanie jeden zwycięzca, 

óry otrzyma tytuł Najpopularniejszego Sportowca Roku 2016 
iczas trwania: 31.01.2017- 15.02.2017 do godz. 15.00) 

unktacja w każdym etapie plebiscytu zaczyna się od zera,
I SnnrtnuiiMi /U.........  ........................ i i___i__..

.. ..uŁUjiii ciapie pieuiaoyiu LavjLj\\a ^
fi sportowcy otrzymują nowy indywidualny numer kod, będący 

Jjreścią wiadomości SMS. Punkty z głosowania sms-owego 
J - l  kuponowego sumują się w każdym etapie.

Jak głosować na Najpopularniejszego 
Sportowca Roku 2016?

l ^ l  . By oddać głos, w ystarczy w ys łać  SMS pod numer 7148 
: (ko sz t to 1 ,2 3  z ł z VAT) w  tre ś c i w p is u ją c : „g j.s p o rt.n r  

kandydatki/kandydata" (np. g j.sp o rt.50 ). Istnieje m ożliwość  

[^w ielokrotnego głosow ania. Każdy sm s to 3 punkty.
2  Wypełnić i wyciąć kupon z „Gazety Jarocińskiej , a na

stępnie wysłać lub przynieść go do siedziby Południowej 
^Oficyny Wydawniczej (Jarocin, ul. Kasprzaka la ) lub Biura 

jOgłoszeń „Gazety Jarocińskiej" (Jarocin, ul. Kilińskiego 1, 
fWejście od al. Niepodległości, otwarte tylko w poniedziałki). 

[ I  Każdy kupon daje 5 punktów.

[1 UWAGA! 
Mamy nagrody 

dla głosujących!
Spośród osób. które 

zdecydują się  napisać  
uzasadnienie na kuponie 
autorów najciekaw szych  

wypowiedzi 
nagrodzimy.

R eg ulam in

PLEBISCYT NA NAJPOPULARNIEJSZEGO 
TRENERA ROKU 2016
f» zabawie bierze udział 18 trenerów wytypowanych zarówno 
przez organizatora, jak i czytelników i internautów. 

^Przebieg plebiscytu: Na Trenera Roku 2016 można głosować 
od 17.01.2017 do 15.02.2017 wysyłając sms-y bądź kupony 
2 Gazety Jarocińskiej". Wygra osoba, która zdobędzie 

rfiajwiększą łączną ilość punktów.
Jak głosować na Trenera Roku 2016?
4 By oddać głos, wystarczy wysłać SMS pod numer 71051 

%jjf0S2t to 1,23 zł z VAT) w treści wpisując: „gj.trener.nr 
•^ndydatkiAandydata” (np. gj.trener. 19). Istnieje możliwość 
^wielokrotnego głosowania. Każdy sms to 3 punkty, 

j j r  Wypełnić i wyciąć kupon z „Gazety Jarocińskiej”, a następ- 
^ ' e wysłać lub przynieść go do siedziby Południowej Oficyny 

Wydawniczej (Jarocin, ul. Kasprzaka la ) lub Biura Ogłoszeń 
j»Gazety Jarocińskiej" (Jarocin, ul. Kilińskiego 1, wejście 

)ftd al. Niepodległości, otwarte tylko w poniedziałki). Każdy 
kupon daje 5 punktów. Punkty z obu głosowań sumują się.

i

Janota bez porażki w  sparingach

Jarota: Sebastian Kmiecik (82. - Marcin Wojciechowski). Piotr Skokowski 
(46 . - zawodnik testowany), Taras Maksymiv (46 . - Dawid Piróg), 
zawodnik testowany (55. - zawodnik testowany), zawodnik testowany 
(46. - zawodnik testowany), Michał Grobelny (46. - zawodnik testowany), 
zawodnik testowany (46. -  zawodnik testowany, 72. - Dawid Idzikowski), 
Damian Pawlak (46. -  Alan Janowski), Mateusz Dunaj (46. - zawodnik 
testowany), Mateusz Molewski (46. - zawodnik testowany), zawodnik 

testowany (72 . -  Dawid Krzyżaniak)

1:0 - Damian Pawlak

Jarota: Sebastian Kmiecik - Piotr Skokowski (75 . Patryk Kempa), 
Dawid Piróg. Taras M aksymiv (85 . Dawid Krzyżaniak), zawodnik 
testowany - Michał Grobelny, zawodnik testowany, Alan Janowski (46. 
Dawid Idzikowski). Mateusz Molewski - Damian Pawlak (82. Wiktor 
Smołaga), Mateusz Dunaj (15. Jędrzej Ludwiczak)

0:1 - Łukasz Cichos 
1:1 - Dam ian Paw lak

Dwa sparingi rozegrała w po
przednim tygodniu Jarota Jarocin. 
Piłkarze w środę wygrali z Ostrovią 
1909 Ostrów Wlkp. 1:0, a w sobotę 
zremisowali z Liderem ILI ligi - Soko
łem Kleczew 1:1. W obu spotkaniach 
gole dla naszego zespołu strzeli! Da
mian Pawlak - jeden z najlepszych 
piłkarzy JKS-u w rundzie jesiennej.

Wielu czekało szczególnie na so
botnie starcie. - M ecz zakończył się 
dobrym  wynikiem, ale dla Kleczewa - 
żartował po spotkaniu trener Jaroty, 
Janusz Niedźwiedź. - Dla mnie rezultat 
je s t bardzo ważny także w sparingach. 
Bardzo jestem  zadowolony z intensyw
ności, którą - dzięki przeciw nikow i - 
zaprezentowali m oi piłkarze. M usieli 
w znieść się na wyżyny um iejętności -

dodał szkoleniowiec.
Jarota co prawda musiała gonić 

wynik po straconej w pierwszej po
łowie bramce, ale udało się to zrobić 
niemal po wznowieniu gry po prze
rwie. - Nie ustrzegliśm y się błędu przy 
stracie gola, ale z jednej strony to dobrze, 
bo będziemy m ieli m ateriał do analizo
wania. Zresztą w dm giej połowie nasza 
obrona kilka razy bardzo dobrze zare
agowała w podobnych sytuacjach, więc 
cieszy, że zawodnicy um ieją wyciągać 
wnioski - wyjaśnił trener Niedźwiedź.

W tym tygodniu piłkarze Jaroty 
rozegrają kolejne dwa mecze kon
trolne. W środę o 18.00 zmierzą się 
z Unią Swarzędz, a w sobotę podejmą 
o 12.00 KKS Kalisz.

(seb)

Biegacze 25 minut z Orkiestrą
Grupa Biegaczy Jarocin za

angażowała się w pomoc Wielkiej 
Orkiestrze Świątecznej Pomocy i ra
zem z członkami klubu T K K F  Eu 
ropejczyk wzięła udział w Nocnym 
Biegu Europejczyka w Chrzanie.

Uczestnicy biegli 25 minut

dla 25. finału WOŚP, a ich mot
to brzmiało „Policz się z cukrzycą 
- w zdrowym ciele zdrowy duch!”. 
Aby wesprzeć orkiestrę, przekazali 
na aukcję oficjalne koszulki grupy, 
a wolontariusze z Chrzana zbierali 
pieniądze do puszki.

Sportowcy-amatorzy nie rywa
lizowali ze sobą i wspólnie dobiegli 
do mety. - Z  uśm iecham i pokona
liśm y ponadczterokilom etrow ą tra
sę i na pew no wystartujem y za rok 
- zapewnia Natalia Nowak z klubu 
Biegacze Jarocin. (seb)

POLICZYLI SIĘ 
Z CUKRZYCA 
U SĄSIADA
Zbiórkę pieniędzy dla 
WOŚP z bieganiem 
połączyli także inni 
sympatycy tego sportu 
z naszego terenu, 
którzy wzięli udział 
w zawodach „Policz się 
z cukrzycą” zorgani
zowanych w Ostrowie 
Wlkp. Udało się tam  
zebrać ponad tysiąc 
złotych.

Wspólne zdjęcie 
to już tradycja 
biegowa

Phytopharm 
z ministerialnym  
dofinansowaniem
Ministerstwo Sportu i Turysty
ki przyznało klubowi z Klęki l i i  
tys. zł dotacji. Wniosek złożony 
w programie „Klub" został pozy
tywnie rozpatrzony, a otrzymane 
pieniądze już wydano. - Zgodnie 
z wymogami 10  tys. z ł przezna
czyliśm y na wynagrodzenia dla  
trenerów, a pozostałą kwotę na 
sprzęt Podzieliliśmy te pieniądze 
na dw ie sekcje i kup iliśm y p iłk i, 
tyczki do slalomu, drabinki, p ło t
k i itd ., a dla sekc ji MTB - części 
rowerowe - wylicza Piotr Czeszyk, 
prezes Phytopharmu Klęka.
To pierwsze dofinansowanie, ja 
kie otrzymał klub z gminy Nowe 
Miasto i pierwszy konkurs, z któ
rego wpłynęły pieniądze. - Bardzo 
się cieszymy, że udało nam się 
uzyskać dotację. Zresztą cieszy
my się z każdej złotówki. Mam y  
sporą grupę zawodników, bo p ro 
wadzimy sekcje p iłkarską i MTB, 
więc wydatki są spore. D latego  
cieszy nas to do finansow an ie  
i  pomaga w prowadzeniu k lubu  
- dodaje prezes.

Klęka czwarta 
w  Sklejka Cup
Seniorzy Phytopharmu Klęka za
jęli 4. miejsce w halowym turnieju 
piłki nożnej Sklejka Cup 2017 . 
Zespół z gminy Nowe Miasto ry
walizował ze Spartą Sklejka Orze
chowo (1:5), Victorią II Września 
(2 :2) i Orlikiem Miłosław (4:3). 
Zajęcie trzeciego miejsca w fazie 
grupowej pozwoliło  piłkarzom**, 
z Klęki na grę o trzecią lokatę 
w całym  tu rn ie ju . Zawodnicy 
musieli jednak tym razem uznać 
wyższość Orlika Miłosław prze
gryw ając stosunkiem  bramek 
4:5. W turnieju zwyciężyła Sparta 
Sklejka Orzechowo, pokonując 
Victorię II Września 3:0.

(seb)

Wyniki końcowe
I. Sparta Sklejka Orzechowo
II. Victoria II Września
JIL Orlik Miłosław j

IV. Phytopharm Klęka

Phytopharm  Klęka: Mikołaj Parus - Paweł 
Teterycz, Mikołaj Janicki, Damian Janiszew
ski, Jakub Wolski, Tomasz Mikołajczak, Patryk 
Idczak, Marcin Parus

Mikler drugi wśród „ludowców 
i z koszulką lidera

Wicemistrzostwo Polski Krajowe
go Zrzeszenia Ludowych Związków 
Sportowych w Kolarstwie Przeła
jowym wywalczył Bartosz Mikler. 
Podczas zawodów w Słubicach ko

larz Victorii Jarocin Helman Sport 
przejechał linię mety niespełna mi
nutę później od zwycięzcy Adama 
Żubera.

To nie jedyny sukces mieszkańca

Jarocina w ostatnim czasie. Zawód 
nik - dzięki zajęciu trzeciego miejsca 
w finale Pucharu Polski w Słubicach 
w elicie - obronił też koszulkę lidera.

(seb)
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Nasze drużyny na podium
84 zawodników z 8 klubów wzię

to udział w I Wojewódzkim Turnieju 
Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych 
w Piłce Nożnej. Zawody rozegrane 
w Nowym Mieście wygrał zespół MDP

Turek, a Ziemię Jarocińską reprezento
wały OSP Nowe Miasto i OSP Cielcza.

Gospodarze zaprezentowali się 
z bardzo dobrej strony, wygrywając 
w grupie B wszystkie trzy mecze, w tym

także spotkanie z Cielczą 3:1. Obie 
nasze drużyny awansowały do fazy 
pucharowej. W półfinale Nowe Miasto 
przegrało z Turkiem dopiero po rzu
tach karnych 0:1 (w meczu było 1:1),

a ekipa z Cielczy pokonała Koźminiec 
2:1 i awansowała do finału, yv którym 
musiała uznać wyższość strażaków 
z Turka przegrywając 0 : 1.

(seb)

NAJLEPSZE DRUŻYNY TURNIEJU

I. MDP Turek, li. OSP Cielcza, III. OSP Nowe Miasto 
Najlepszy zawodnik: Tobiasz Majcher (MDP Turek) 
Najlepszy bram karz: Mikołaj Parus (Nowe Miasto)

Zagłosuj na pilota z Jarocina Dziesięć medali jarocińskich 
taekwondzistówŁukasz Błaszczyk, pilot zawodowy, 

startuje w plebiscycie na najlepszych 
sportowców lotniczych. Zagłosuj na 
mieszkańca Jarocina!

Cumulusy 2016 to druga edy
cja plebiscytu na 10 najlepszych pol
skich sportowców lotniczych. Głów
nym jego celem jest popularyzacja 
sportów lotniczych. W pierwszej edycji 
Łukasz Błaszczyk z Jarocina został -

dzięki głosom internautów - zakwalifi
kowany do finałowej dziesiątki. W tym 
roku na liście nominowanych znajduje 
się pód numerem 15. Jego profil moż
na znaleźć pod adresem: 
cumulusy.pl/cumulusy2016 /

Aby zagłosować na niego, wystar
czy wysłać SMS o treści TC.PC. 15 pod 
numer 71068. Koszt: 1,23 zł brutto.

(akf)

Puchar Polski w Swarzędzu był 
bardzo udaną imprezą dla zawod
ników Białych Tygrysów Jarocin 
i UKS-u Taekwondo Jarocin, którzy 
dziesięciokrotnie stawali na podium 
zdobywając dwa złote medale, czte
ry srebrne i tyle samo brązowych.

Zdecydowanie był to turniej 
Matyldy Marcinkowskiej, która jako 
jedyna z drużyny UKS-u zdobyła na 
zawodach złoty medal. W drugiej 
rundzie przy stanie 12:0 dla Ma
tyldy, sędzia planszowy przerwał 
rywalizację ze względu na znaczną 
przewagę naszej zawodniczki. Jej 
rywalką w finale była taekwondzist-

Zloto w Kategorii seniorów * 
wywalczyła także inna zawodniczka 
wywodząca się z Jarocina - Patrycja 
Adamkiewicz, która pierwszym m iej
scem zakończyła 2016 rok i równie 
dobrze rozpoczęła koleiny

Medale Białych Tygrysów Jarocin 
Złoto
Martyna Stasik (juniorka)
Srebro
Zuzanna Kaczmarek (juniorka)
M arta Hojak (juniorka)
Natalia Wosiek (kadetka)
Anna Zbawiona (młodzieżowiec) 
Brąz
Alicja Końszczyńska (juniorka) 
Klaudia tyskawa (młodziczka) 
Oliwier Sokowicz (młodzik)

Medale UKS-u Taekwondo Jarocin 
Złoto
Matylda Marcinkowska (kadetka) 
Brąz
Aleksandra Szymczak (kadetka)

ka z Warszawy. - To było bardzo wy
równane starcie. Matylda dwukrotnie 
silnie trafiła rywalkę w głowę. Wygra
ła na punkty 17:10 i wywalczyła złoty 
m edal - dodaje trener jarocińskiego 
klubu. Kolejny medal dla klubu wy
walczyła młodziutka i utalentowana 
Aleksandra Szymczak startująca 
w kategorii wagowej do 33 kg.

Zadowoleni z zawodów w Swa
rzędzu byli także zawodnicy Białych 
Tygrysów Jarocin, którzy wywalczyli 
aż osiem medali. Złoto padło łu
pem juniorki Martyny Stasik, a jej 
koleżanki z grupy wiekowej zdobyły 
kolejne trzy krążki (dwa srebrne

i brązowy).
- Trochę poeksperymentowaliśmy 

na tych zawodach, ale było warto. 
Bardzo dobrze w alczyli m łodzicy  
i m łodziczki. Był to dla nich pierw 
szy start w takiej im prezie i m uszę 
nieskrom nie przyznać, że szykuje się 
nam  dobra ekipa - mówi z zadowo
leniem Józefina Nowaczyk-Wróbel, 
trenerka Białych Tygrysów. - C odo  
starszych zaw odniczek, to szkoda  
czterech finałów  przez nas przegra
nych. Ania, Natalia, Zuzia i M arta 
przegrały swoje najważniejsze walki 
złotym  punktem  - dodaje trenerka.

(seb)

Łukasz B łaszczyk - mistrz Polski w klasie 15-metrowej (Leszno) w 2016 roku. Zwycięzca 
Krajowych Zawodów Szybowcowych w klasie Standard (Stalowa Wola). W lipcu na szy
bowcu Diana 2 zaliczył deklarowany przelot 1.000 kilometrów. Był to pierwszy w Polsce 
przelot w klasie szybowców o rozpiętości skrzydeł 15 metrów. Aktualny Mistrz Europy 
w klasie Standard z 2015 roku (Rieti - Włochy). Pilot szybowcowy i samolotowy Aeroklubu 
Ostrowskiego, 10-krotny medalista Mistrzostw Polski i Krajowych Zawodów Szybowcowych. 
Zdobył brązowy medal Mistrzostw Europy w klasie CLUB (2013 rok). Reprezentant Polski 
wielokrotnie powoływany do składu Szybowcowej Kadry Narodowej. Pilot zawodowy Polskich 
Linii Lotniczych PLL LOT - 8787. _

► HALOWE MISTRZOSTWA WIELKOPOLSKI MŁODZIKÓW  W  LEKKOATLETYCE

Żerków najlepszy w województwie
Dziewięć medali wywal

czyli sportowcy UKS-u Prze
łaj Żerków podczas Halowych 
Mistrzostw Wielkopolski Mło
dzików w Lekkoatletyce. To 
najlepszy wynik wśród klubów 
z naszego województwa. Tyle 
samo krążków podczas zawo-

Szymon Juszczak
I. skok w dał (5,83 m)
II. wzwyż (1,65 m)
Konrad M ikuszewski
II. 60 m przez płotki (10.22 s)
II. 300 m (43.81 s)
Łukasz Łysiak
Ił. 60 m (7.74 s)
III. 300 m (44.15 s)

dów w Kaliszu zdobyła tylko 
Juvenia Puszczykowo.

Spośród sześciu podopiecz
nych Dawida Bierły i Romana 
Wyduby aż trzech (Szymon 
Juszczak, Konrad Mikuszew
ski i Łukasz Łysiak) dwukrotnie 
stawało na podium. (seb)

WYNIKI UKS-U  
PRZEŁAJ ŻERKÓW

Dawid A leksandrow icz
I. chód 3.000 m .U 7.55.33 min) 
Mateusz Czaczyk
III. chód 3.000 m (18.24.23 min) 
Paweł G uździoł
III. skok wzwyż (160 cm)
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